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Indledning 

Kommuneplanstrategi Tema Udviklingsområder har 

været i offentlig høring fra 22. august 2019 til den 17 

oktober 2019. I Uddrag og Vurderinger samles de indlæg til 

kommuneplanstrategien, som er indkommet i høringsperioden. 

 

Kommuneplanstrategi Tema Udviklingsområder er omfattet af 

miljøvurderingsloven. Miljøvurderingen er vedhæftet strategien som 

bilag. 

 

Nedenstående tabel er en oversigt over de indkomne høringssvar samt 

deres hovedindhold 

 

Indlæg 

nr. 

Navn Hovedindhold 

1 Malene Haut 

Lasse Ellegaard 

Område A 

Naturen rykker længere væk 

Bekymring for flere naboer og 

mere støj 

Ønske om en mere rummelig 

udstykningsplan 

Bevare fredskoven 

Bevare landskabet 

2 Annette Hylkjær 

Niels Johansen 

Område A 

Planlægningen strider mod 

planlovens bestemmelser om 

kystnærhedszone 

Hensyn til Nationalpark 

Vadehavet, verdensarven, 

Marbækplanen 

Er der ledig skolekapacietet 

Ønsker ikke flere naboer 

Naturhensyn 

Må der fortsat drives landbrug 

3 Hanne Feldberg Jensen Område A 

Ønske om at udtage området 

fra Sjelborgvej ned til 

Sanatorievej begrundet i natur 

og landskab. 

4 Ribe Stift Ingen bemærkninger 

5 Bane Danmark Ingen bemærkninger 

6 Asta Møller Moltesen Område A 

Hensyn til naturen 

Hensyn til almenvældet 

7 Rigmor Knudsen/ 

Grundejerforeningen 

Kløvholm Strandpark 

Område A 

Ønsker Strandparken bevaret 

8 Robert Hansen Område A 

Ønske om at bevare naturen og 

landskabet 

9 Anette og Ole Andersen  Område A 
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Ønske om at bevare 

kulturmiljøet, landskabet og 

naturen 

10 Christina Kjær Habekost 

på vegne af 312 

personer 

Område A 

Bevaring af attraktiviteten af de 

eksisterende udstykninger 

Trivsel 

Infrastruktur 

Biodiversitet 

Tvangssalg af jord 

11 Marianne Brinck Område A 

Ønske om at bevare naturen og 

landskabet 

12 Hanne Kirsten Ventzel Område A 

Ønske om at bevare naturen, 

landskabet samt kulturmiljøet 

13 Vibeke Jensen Område A 

Ønske om at bevare naturen og 

landskabet 

14 Stephanie Madsen Område A 

Ønske om at bevare naturen 

15 Grundejerforeningen, 

Sjelborgparken/Sjægten 

Område A 

Devaluering af attraktivt 

område 

Mere trafik 

Ønsker ikke Sjelborgparken 

som gennemkørselsvej 

Alternativt forslag til 

afgrænsning 

16 Anita Geelhaar Område A 

Ønske om at bevare naturen 

samt bevare området for alle 

17 Britta Dalager Område A 

Ønske om at bevare naturen og 

landskabet 

18 Kirsten Lyhne Område A 

Ønske om at bevare naturen og 

landskabet samt de rekreative 

muligheder 

19 Sean Hansen Område A 

Ønske om at bevare naturen og 

landskabet samt de rekreative 

muligheder 

20 Hanne 

Voetmann/Friluftsrådet 

Sydvestjylland 

Område A 

Ønske om at bevare naturen, 

landskabet og de rekreative 

muligheder. 

Frygt for om der vil blive udlagt 

flere boligområder. 

Byg boliger et andet sted. 

Opfordring om at afholde 

borgermøde 

Spørgsmål til planproces 

21 Lisa og Søren Noer Område A 
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Ønske om at bevare naturen. 

Bekymring for øget støj. 

Bekymring for øget trafik. 

22 Connie Odgaard Henrich Område A 

Ønske om at bevare naturen, 

landskabet, og de rekreative 

muligheder. 

23 Karen 

Madsen/Borgergruppen 

Sjelborg 

Område A 

Ønske om at bevare naturen, 

landskabet, og de rekreative 

muligheder. 

24 Linda Christensen Område A 

Ønske om at bevare naturen, 

landskabet, og de rekreative 

muligheder. 

25 Jytte Vad Nielsen Område A 

Ønske om at bevare naturen, 

landskabet, og de rekreative 

muligheder. 

26 René Bache Område A 

Ønske om reduceret udlæg af 

bebyggelse. 

Ønske om at bevare naturen, 

landskabet og de rekreative 

områder. 

Ønske om almene hensyn i 

planlægningen. 

Ønske om at bevare den 

nuværende overgang fra det 

åbne land til Hjerting. 

27 Cecilie W Rasmussen Ønske om at bevare naturen, 

landskabet, og de rekreative 

muligheder. 

28 Hanne og Per-Christian 

Agerbek Gratte 

Område A 

Ønske om at bevare naturen og 

landskabet og livskvaliteten 

29 Tove Larsen Område A 

Ønske om at bevare naturen og 

landskabet og kulturmiljøet 

30 Lars Sylvestersen Område B 

Ønske om at bevare de åbne 

og rekreative områder 

31 Simon Gaardsdal Område A 

Indbyggertallet i Esbjerg 

Vokser ikke. 

Skævvridning af byen. 

Løfte de eksisterende 

forstadsområder 

Ønske om at bevare naturen, 

landskabet og de rekreative 

muligheder. 

Der vil stadig være attraktive 

boliger selvom der ikke bygges 

i Område A 
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32 Julie Gaardsdal Område A 

Indbyggertallet i Esbjerg 

Vokser ikke. 

Skævvridning af byen. 

Løfte de eksisterende 

forstadsområder 

Ønske om at bevare naturen, 

landskabet og de rekreative 

muligheder. 

Udbygningen strider mod dele 

af Vison2025 

Ønske om at den sydlige del af 

område A udgår 

33 Danmarks 

Naturfredningsforening 

Område A og B 

A 

Er høringen overholdt? 

Hvorfor er der ingen 

klagevejledning til strategien? 

Kommer der flere folk til 

Esbjerg? 

Der er allerede planlagt 

byggegrunde i Hjerting. Hvorfor 

så flere. 

Forholdet til nationalparken og 

UNESCO verdensarv 

B 

Spørgsmål til afgrænsning af 

område B 

DN ønsker at bevare 

sammenhængen mellem ådalen 

og kysten og ønsker ikke at de 

økologiske spredningskorridorer 

forringes. 

Strategiens relation til 

Natura2000 og 

Habitatdirektivet 

Forhold omkring 

klimaproblematikken 

 

 

De modtagne bemærkninger er samlet som et bilag bagerst i rapporten. 

 

Forvaltningen har foretaget en gennemgang af bemærkningerne i form af 

uddrag og vurderinger samt eventuelle forslag til justeringer på baggrund 

af bemærkningerne. 

”Uddragene” er hovedsynspunkterne i de enkelte indlæg. ”Vurderingerne” 

er faglige vurderinger af bemærkningerne. ”justeringerne” er fremsatte 

forslag til politisk beslutning om hvilke ændringer der bør foretages i 

kommuneplanstrategi Tema Udviklingsområder, ved dens endelige 

vedtagelse. 

 

De fleste af høringssvarene har en detaljegrad der hører til i forbindelse 

med en eventuel lokalplanproces. Der er i strategien udpeget arealer til 
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udvikling indenfor kystnærhedszonen. Vidensniveauet i forhold til 

arealernes disponering og de lokale problematikker er meget begrænset. 

Der er derfor svaret på de indkomne bemærkninger i forhold til 

strategiens planniveau. 

Alle relevante høringssvar indeholdende problematikker, med en høj 

detaljegrad, vil blive genbehandlet i en eventuelt efterfølgende lokalplan. 

 

 

Uddrag og Vurderinger 

Indlæg 1 Malene Haut og Lasse Ellegaard – Område A 
 

Uddrag Høringssvaret peger på at naturen rykker længere væk, der 

kommer mere trafik, flere naboer og mere støj. 

 Såfremt der skal etableres beboelse må udstykningsplanen 

må denne gerne være mere rummelig. Så der tages et 

videre hensyn til, naboer, landskab og fredskoven. 

  

Vurdering En udbygning af Hjerting vurderes ikke at ændre væsentligt 

på strukturen i området og den måde man vil færdes i 

området på. Tvært imod kan en realisering af planen betyde 

at flere af naturarealerne, der i dag er i privat eje, kan blive 

tilgængelige for offentligheden. 

 

Den omtalte fredskov er et langstrakt beplantningsbælte på 

den vestlige side af Kløvholmparken. Skoven er omfattet af 

lokalplan 05-010-0005. I §10.27 er anført at fredskoven skal 

bevares. Skovens beskaffenhed reguleres efter skovlovens 

bestemmelser. 

 

Ønsket om en tålelig udbygning, med plads mellem 

udbygningen og fredskoven, vil blive afvejet op mod øvrige 

hensyn såfremt der lokalplanlægges for boligudbygning på 

de pågældende arealer. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

Indlæg 2 Annette Hylkjær og Niels Johansen – Område A 
 

Uddrag Der gøres indsigelse mod planlægningen da man finder den 

er i strid med Nationalpark Vadehavet, Vadehavet som 

Verdensarv samt Marbækplanen. 

 Man finder også at planlægningen strider mod planlovens 

bestemmelser om kystnærhedszone. 

 Er der overhovedet ledig skolekapacitet 

 Naturen og landskabet ønskes bevaret fremfor at få flere 

naboer 

  

Må man stadig drive landbrug 

 

Vurdering Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet 

er ikke retlig bindende, men regulerer Nationalparkens 
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afgrænsning samt fondens formål og virke indenfor 

afgrænsningen. Strategien for udbygningen af område A, er 

en politisk prioritering i forhold til at kunne udbyde 

attraktive boliger til nye borgere i kommunen. Hierarkisk er 

strategien et overordnet plandokument der danner grundlag 

for ændringer i kommuneplanen. Enten i forhold til særlige 

temaer eller i forhold til kommuneplanen som helhed. Det er 

derfor ikke en nødvendighed at der er overensstemmelse 

med strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Vadehavet som verdensarv omfatter Vadehavet og lidt af 

kysten. Udpegningen strækker sig ikke ind i land. 

Udpegningen er baseret på de lovmæssige bindinger, 

Natura2000, Vadehavsfredningen, vildtreservaterne og 

Vadehavets unikke tilstand. 

Det vurderes ikke at planen vil påvirke udpegningen. 

 

Marbækplanen har ikke noget overlap til område A. Planen 

er en sektorplan for udviklingen af Marbækområdet. 

Strategiens væsentligste relation til Marbækplanen vurderes 

at være den fortsatte mulighed for at kunne komme fra 

byområderne i Hjerting og ind i Marbækområdet ad veje og 

stier. 

Det vurderes ikke at strategien forringer mulighederne for at 

komme ud i området. 

  

Planlovens nye bestemmelser om kystnærhedszone angiver 

at kommunerne, på baggrund af en vedtaget 

kommuneplanstrategi, kan ansøge staten om at få medtaget 

de pågældende udviklingsområder i et landsplandirektiv. 

Såfremt områderne medtages i landsplandirektivet gives der 

kommunerne udvidede rettigheder til at planlægge i 

kystnærhedszonen uden at der foreligger en særlig 

planmæssig, eller funktionel begrundelse for en kystnær 

placering. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

 

Område A’s afgrænsning følger lugtkonsekvenszonen for det 

nærliggende husdyrbrug. Det vurderes at det fortsat vil være 

muligt at drive landbrug. 

 

Skolekapaciteten på de enkelte skoler tilpasses elevantallet. 
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Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 3 Hanne Feldberg Jensen – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder peger på at udtage området fra Sjelborgvej 

ned til Sanatorievej af hensyn til natur og Landskab. 

  

Vurdering Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt. Øvrige strukturbærende elementer er enten 

beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt. 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at  

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk vurderes ikke at forringes. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 4 Ribe Stift - Område A og B 
 

Uddrag Ingen bemærkninger 

  

Vurdering Ingen vurdering 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt.. 

 

 

Indlæg 5 Banedanmark – Område A og B 
 

Uddrag Ingen Bemærkninger 

  

Vurdering Ingen Vurdering 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 
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Indlæg 6 Asta Møller Moltesen – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder peger på at hensynet til natur og 

almenvældet bør vægtes højere end hensynet til muligheden 

for at udlægge nye boligområder indenfor område A. 

  

Vurdering Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. Der 

forekommer hverken §3 beskyttede arealer, eller Natura2000 

udpegninger indenfor område A. 

 

Hensynet til almenvældet vurderes at være varetaget, idet 

området fortsat vil være godt betjent med grønne områder. 

Mulighederne for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 7 Grundejerforeningen Kløvholm Strandpark – Område A 
 

Uddrag Indsigelse mod den væsentlige ændring en udbygning af 

området syd for Sjelborgvej vil have på Strandparken. 

  

Vurdering  Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet.  

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 8 Robert Hansen – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder gør indsigelse med baggrund i ønsket om at 

bevare det åbne landskab ud mod Marbæk fremfor at man 

bevæger sig direkte fra by til skov. 

 Indlægsholder ønsker desuden at beskytte naturen og de 

rekreative muligheder for offentligheden  
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Vurdering Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke. 

 

 Det åbne landskab mellem Hjerting og Marbæk vurderes 

fortsat at være intakt da hensynet til kulturmiljøudpegningen 

omkring Sjelborg Landsby betinger spredt bebyggelse og et 

åbent landskab mellem område A og Marbæk.  

  

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 9 Anette og Ole Andersen – Område A 
 

Uddrag Indlægsholdere gør indsigelse med begrundelse i hensynet 

til bevarelse af Sjelborg Landsby i forhold til kulturmiljø, 

natur, landskab.  

 Der spørges desuden ind til bebyggelse indenfor 

kystnærhedszonen samt Nationalpark Vadehavet. 

Indlægsholder anfægter høringsprocessen samt den 

manglende dialog. 

  

Vurdering Kulturmiljøet omkring Landsbyen Sjelborg er omfattet af en 

kulturmiljøudpegning. Udpegningsgrundlaget er Landsbyens 

spredte bebyggelse i samspil med landskabet. 

Det vurderes at planlægningen for område A ikke vil påvirke 

kulturmiljøudpegningen i væsentlig grad, da det åbne 

landskab mellem Hjerting og Marbæk fortsat er intakt og 

hensynet til kulturmiljøudpegningen omkring Sjelborg 

Landsby betinger spredt bebyggelse og et åbent landskab 

mellem område A og Marbæk. 

  

 Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

  

 Planlovens nye bestemmelser om kystnærhedszone angiver 

at kommunerne, på baggrund af en vedtaget 

kommuneplanstrategi, kan ansøge staten om at få medtaget 
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de pågældende udviklingsområder i et landsplandirektiv. 

Såfremt områderne medtages i landsplandirektivet gives der 

kommunerne udvidede rettigheder til at planlægge i 

kystnærhedszonen uden at der foreligger en særlig 

planmæssig, eller funktionel begrundelse for en kystnær 

placering. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 

plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 

en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 10 Christina Kjær Jørgensen på vegne af 312 personer – 
Område A 

 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare attraktiviteten af de 

eksisterende udstykninger ved ikke at bebygge området syd 

for Sjelborgvej for derigennem af bevare nærheden til de 

grønne områder. Der er desuden et ønske om at der 

bebygges langs Sjelborgvej mod øst fra Hjertingvej. 

  

En reduktion i de grønne områder vil begrænse 

lokalbefolkningens trivsel da der kun er begrænsede grønne 

områder tilbage i Hjerting og Område A, syd for Sjelborgvej, 

opleves som en del af Strandparken og tænkt som et langt 

landskabsbånd der adskiller det åbne land fra bebyggelsen. 

Området er kystnært og grænser op til UNESCO verdensarv 

område, som man bør værne om i lighed med natur og 

biodiversiteten i området. Særligt den rødlistede art 

”lyngsilke”. Der er desuden et ønske om at bevare 

nationalparken. 
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Indlægsholder ser allerede nu trafikale problemer i Hjerting 

som må forventes forstærket såfremt området udbygges. 

 

Det bør ikke være muligt for kommunen at tvinge folk til at 

opgive deres jord. 

 

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der opstiller 

ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af attraktive 

boliger med respekt for bevarings og beskyttelseshensyn. Det 

er Esbjerg kommunes opfattelse at dette kan ske i område A 

uden at tilsidesætte områdets værdier. 

Området øst for Hjertingvej er i Kommuneplan 18-30 udlagt 

til boligområde. Der vil blive lokalplanlagt for nye 

boligområder når de nærliggende minkfarme nedlægges. 

 

Esbjerg Kommune har med ”lokalplan 464 Strandpark og 

boligområde” planlagt for hele arealet syd for Sjelborgvej. I 

forbindelse med lokalplanprojektet blev der lavet en 

arkitektkonkurrence for en helhedsplan for området. 

Konkurrencen skulle sikre sammenhængen mellem 

bebyggelsen, de grønne kiler, og overgangen til det åbne 

land. Området syd for Sjelborgvej blev udtaget af lokalplanen 

på baggrund af en klagenævnsafgørelse, men den øvrige del 

af lokalplanen blev realiseret.  

Det vurderes at en udbygning ikke vil ændre ved områdets 

planlagte struktur som de realiserede dele er anlagt efter. Og 

at landskabet ikke ændres væsentligt, idet flere af arealerne 

indenfor område A er pålagt fredskovpligt og bevares. Øvrige 

strukturbærende elementer er enten beliggende udenfor 

afgrænsningen eller lokalplanlagt og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke. 

 

Vadehavet som verdensarv omfatter Vadehavet og lidt af 

kysten. Udpegningen strækker sig ikke ind i land. 

Udpegningen er baseret på de lovmæssige bindinger, 

Natura2000, Vadehavsfredningen, vildtreservaterne og 

Vadehavets unikke tilstand. 

Det vurderes ikke at planen vil påvirke udpegningen. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 

plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 
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en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

Lyngsilke, som i 2012 blev fundet i et lille beskyttet 

hedeområde syd for delområde A, er fuldstændigt afhængig 

af tilstedeværelsen af hedelyng. Lyng-silke snylter på lyngen 

og kan derfor kun sprede sig til arealer med forekomst af 

hedelyng. Bebyggelse i delområde A fjerner ingen kendte 

forekomster af lynghede og vil derfor heller ikke være en 

trussel mod bestanden af lyng-silke. 

  

Lokale trafikforhold håndteres i forbindelse med en eventuel 

lokalplanlægning for området. Øvrige trafikproblematikker 

håndteres af Vej og Park. Høringssvaret vil blive sendt 

videre til Vej og Park til orientering. 

 

Såfremt områderne medtages i et kommende 

landsplandirektiv, ændrer det ikke på lodsejernes mulighed 

for at anvende deres ejendomme som hidtil. Planen udløser 

dermed ikke tvangskøb af de pågældende ejendomme 

indenfor område A 

  

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 11 Marianne Brinck – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, nationalparken og 

landskabet til gavn for almenvældet. Desuden finder 

indlægsholder ikke at udviklingen af området sker i samråd 

med beboerne i området. 

  

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 

dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning, samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. 

Det vurderes ikke at planen vil påvirke Nationalparkens 

virke. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 
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landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 12 Hanne Kirsten Ventzel – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, de rekreative 

muligheder samt det lokale kulturmiljø. 

  

Vurdering Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke. 

 

Det åbne landskab mellem Hjerting og Marbæk vurderes 

fortsat at være intakt da hensynet til kulturmiljøudpegningen 

omkring Sjelborg Landsby betinger spredt bebyggelse og et 

åbent landskab mellem område A og Marbæk.  
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Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 13 Vibeke Jensen – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen og landskabet hvor 

der, fra den nuværende bebyggelse ikke er langt ud til det 

åbne land. 

  

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der opstiller 

ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af attraktive 

boliger med respekt for bevarings og beskyttelseshensyn. Det 

er Esbjerg kommunes opfattelse at dette kan ske i område A 

uden at tilsidesætte områdets værdier. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 14 Stephanie Madsen – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen i området 

  

Vurdering Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 
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Indlæg 15 Grundejerforeningen Sjelborgparken/Sjægten – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder anfægter attraktiviteten af den eksisterende 

bebyggelse og områder, såfremt der planlægges for nye 

boliger i område A der udgør en fin helhed sammen med 

Strandparken. Såfremt kommunen, trods protest, vedholder 

at planlægge for et boligområde opfordres kommunen til at 

friholde de sydligste arealer for bebyggelse. 

 

 Område A ligger i Nationalpark Vadehavet, ønsker 

kommunen boligudbygning i nationalparken? 

 

 Indlægsholder er bekymret for den øgede mængde trafik i 

området samt muligheden for at der etableres 

gennemkørselsvej gennem Sjelborgparken til et ny 

boligområde, jf. lokalplan 464. 

 

Vurdering Esbjerg Kommune har med ”lokalplan 464 Strandpark og 

boligområde” planlagt for hele arealet syd for Sjelborgvej. 

I forbindelse med lokalplanprojektet blev der lavet en 

arkitektkonkurrence for en helhedsplan for området. 

Konkurrencen skulle sikre sammenhængen mellem 

bebyggelsen, de grønne kiler, og overgangen til det åbne 

land. Området syd for Sjelborgvej blev udtaget af lokalplanen 

på baggrund af en klagenævnsafgørelse, men den øvrige del 

af lokalplanen blev realiseret.  

Det vurderes at en udbygning ikke vil ændre ved områdets 

planlagte struktur som de realiserede dele er anlagt efter. Og 

at landskabet ikke ændres væsentligt, idet flere af arealerne 

indenfor område A er pålagt fredskovpligt og bevares. Øvrige 

strukturbærende elementer er enten beliggende udenfor 

afgrænsningen eller lokalplanlagt og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 

plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 

en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Lokale trafikforhold håndteres i forbindelse med en eventuel 

lokalplanlægning for området. Øvrige trafikproblematikker 
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håndteres af Vej og Park. Høringssvaret vil blive sendt 

videre til Vej og Park til orientering. 

 

Handling forhold vedrørende trafik og den nærmere disponering 

indenfor område A vil blive afklaret i en eventuel 

lokalplanproces. 

Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 16 Anita Geelhaar – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen og området for alle 

  

Vurdering Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

  

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 17 Britta Dalager – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, nationalparken og 

landskabet til gavn for almenvældet. Desuden finder 

indlægsholder ikke at udviklingen af området sker i samråd 

med beboerne i området. 

  

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 

dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning, samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. 

Det vurderes ikke at planen vil påvirke Nationalparkens 

virke. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 
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landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 18 Kirsten Lyhne – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, kulturmiljøet i 

Sjelborg, nationalparken og landskabet til gavn for 

almenvældet. Desuden finder indlægsholder ikke at 

udviklingen af området sker i samråd med beboerne i 

området. 

 

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 

dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 

plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 
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forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 

en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Det åbne landskab mellem Hjerting og Marbæk vurderes 

fortsat at være intakt da hensynet til kulturmiljøudpegningen 

omkring Sjelborg Landsby betinger spredt bebyggelse og et 

åbent landskab mellem område A og Marbæk.  

 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 19 Sean Hansen – område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, kulturmiljøet i 

Sjelborg, nationalparken og landskabet til gavn for 

almenvældet. Desuden finder indlægsholder ikke at 

udviklingen af området sker i samråd med beboerne i 

området. 

  

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 
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dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 

plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 

en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Det åbne landskab mellem Hjerting og Marbæk vurderes 

fortsat at være intakt da hensynet til kulturmiljøudpegningen 

omkring Sjelborg Landsby betinger spredt bebyggelse og et 

åbent landskab mellem område A og Marbæk.  

 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 20 Hanne Voetmann/Friluftsrådet Sydvestjylland – Område A 
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Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, landskabet samt 

de rekreative muligheder. 

Der stilles spørgsmål med om Planlovens nye bestemmelser 

om kystnærhedszone er overholdt, om udbygningen strider 

mod det grønne danmarkskort, om der udbygges mere ud 

mod Marbæk og om der ikke vil kunne findes plads til 

boligudbygning andre steder i Hjerting. 

Indlægsholder påpeger desuden at planprocessen virker 

lukket og at der bør holdes borgermøde inden der træffes 

beslutning i sagen. 

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der opstiller 

ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af attraktive 

boliger med respekt for bevarings og beskyttelseshensyn. Det 

er Esbjerg kommunes opfattelse at dette kan ske i område A 

uden at tilsidesætte områdets værdier. 

Esbjerg Kommune har i kommuneplan 18-30 udlagt et 

Område, øst for Hjertingvej, til boligområde. Behovet for 

attraktive boliger vurderes dog at være større end hvad dette 

område kan rumme. 

Planlovens nye bestemmelser om kystnærhedszone angiver 

at kommunerne, på baggrund af en vedtaget 

kommuneplanstrategi, kan ansøge staten om at få medtaget 

de pågældende udviklingsområder i et landsplandirektiv. 

Såfremt områderne medtages i landsplandirektivet gives der 

kommunerne udvidede rettigheder til at planlægge i 

kystnærhedszonen uden at der foreligger en særlig 

planmæssig, eller funktionel begrundelse for en kystnær 

placering. 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

Område A er beliggende udenfor områder udlagt som grønt 

danmarkskort. Det vurderes ikke at planlægning for område 

A vil have indflydelse på grønt danmarkskort. 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

Esbjerg Kommune har ikke nogen forventning om at skulle 

planlægge yderligere bebyggelse mod vest, da hensynet til 
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kulturmiljøet i Sjelborg Landsby og overgangen til Marbæk er 

væsentligt at bevare. 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter. Et eventuelt borgermøde vil kunne afholdes i 

forbindelse hermed. 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt.  

Indlæg 21 Lisa og Søren Noer – Område A 

Uddrag Indlægsholdere ønsker at bevare naturen, roen og er 

bekymrede for en øget mængde trafik. 

Vurdering Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

Område A er beliggende udenfor områder udlagt som grønt 

danmarkskort. Det vurderes ikke at planlægning for område 

A vil have indflydelse på grønt danmarkskort. 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

Lokale trafikforhold håndteres i forbindelse med en eventuel 

lokalplanlægning for området. 

Handling Forhold vedrørende trafik vil blive afklaret i en eventuel 

lokalplanproces.  

Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 
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Indlæg 22 Connie Odgaard Heinrich – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, kulturmiljøet i 

Sjelborg, nationalparken og landskabet til gavn for 

almenvældet. Desuden finder indlægsholder ikke at 

udviklingen af området sker i samråd med beboerne i 

området. 

  

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 

dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 

plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 

en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Det åbne landskab mellem Hjerting og Marbæk vurderes 

fortsat at være intakt da hensynet til kulturmiljøudpegningen 

omkring Sjelborg Landsby betinger spredt bebyggelse og et 

åbent landskab mellem område A og Marbæk.  

 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 
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Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

Indlæg 23 Karen Madsen/Borgerguppen Sjelborg – Område A 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, kulturmiljøet i 

Sjelborg, nationalparken og landskabet til gavn for 

almenvældet. Desuden finder indlægsholder ikke at 

udviklingen af området sker i samråd med beboerne i 

området. 

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 

dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 

plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 

en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 
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Det åbne landskab mellem Hjerting og Marbæk vurderes 

fortsat at være intakt da hensynet til kulturmiljøudpegningen 

omkring Sjelborg Landsby betinger spredt bebyggelse og et 

åbent landskab mellem område A og Marbæk.  

 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 24 Linda Christensen 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, kulturmiljøet i 

Sjelborg, nationalparken og landskabet til gavn for 

almenvældet. Desuden finder indlægsholder ikke at 

udviklingen af området sker i samråd med beboerne i 

området. 

  

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 

dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 

plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 

en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 
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Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Det åbne landskab mellem Hjerting og Marbæk vurderes 

fortsat at være intakt da hensynet til kulturmiljøudpegningen 

omkring Sjelborg Landsby betinger spredt bebyggelse og et 

åbent landskab mellem område A og Marbæk.  

 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 25 Jytte Vad nielsen 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, kulturmiljøet i 

Sjelborg, nationalparken og landskabet til gavn for 

almenvældet. Desuden finder indlægsholder ikke at 

udviklingen af området sker i samråd med beboerne i 

området. 

  

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 

dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 
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plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 

en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

Det åbne landskab mellem Hjerting og Marbæk vurderes 

fortsat at være intakt da hensynet til kulturmiljøudpegningen 

omkring Sjelborg Landsby betinger spredt bebyggelse og et 

åbent landskab mellem område A og Marbæk.  

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

Indlæg 26 René Bache 

Uddrag Indlægsholder ønsker at den sydlige del af område A 

friholdes for bebyggelse for at varetage hensynet til natur, 

landskab og af hensyn til almenvældet. Dermed bevares den 

nuværende overgang fra det åbne land til Hjerting. 

Vurdering Esbjerg Kommune har med ”lokalplan 464 Strandpark og 

boligområde” planlagt for hele arealet syd for Sjelborgvej. 

I forbindelse med lokalplanprojektet blev der lavet en 

arkitektkonkurrence for en helhedsplan for området. 
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Konkurrencen skulle sikre sammenhængen mellem 

bebyggelsen, de grønne kiler, og overgangen til det åbne 

land. Området syd for Sjelborgvej blev udtaget af lokalplanen 

på baggrund af en klagenævnsafgørelse, men den øvrige del 

af lokalplanen blev realiseret.  

 

Det vurderes at en udbygning ikke vil ændre ved områdets 

planlagte struktur som de realiserede dele er anlagt efter. Og 

at landskabet ikke ændres væsentligt, idet flere af arealerne 

indenfor område A er pålagt fredskovpligt og bevares. Øvrige 

strukturbærende elementer er enten beliggende udenfor 

afgrænsningen eller lokalplanlagt og dermed beskyttet.  

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 27 Cecilie W. Rasmussen - Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen, kulturmiljøet i 

Sjelborg, nationalparken og landskabet til gavn for 

almenvældet. Desuden finder indlægsholder ikke at 

udviklingen af området sker i samråd med beboerne i 

området. 

  

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 

dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 

plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 
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en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 

er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Det åbne landskab mellem Hjerting og Marbæk vurderes 

fortsat at være intakt da hensynet til kulturmiljøudpegningen 

omkring Sjelborg Landsby betinger spredt bebyggelse og et 

åbent landskab mellem område A og Marbæk.  

 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder er en 

strategi der ikke binder borgere eller lodsejere i området, 

men giver kommunen mulighed for at søge staten om at 

medtage området i et landsplandirektiv. 

Høringen af strategien er sket på kommunens hjemmeside i 

overensstemmelse med den gældende lovgivning. Såfremt 

Esbjerg Kommune udarbejder en lokalplan for området, vil 

der skulle ske en direkte høring af lodsejere og andre 

interessenter.  

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 28 Hanne og Per-Christian Agerbek Gratte – Område A 
 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare naturen og landskabet 

intakt da det giver en god livskvalitet. 

  

Vurdering Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

 

Strukturen i landskabet vurderes ikke at ændres væsentligt 

idet flere af arealerne indenfor område A er pålagt 

fredskovpligt og bevares. Øvrige strukturbærende elementer 
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er enten beliggende udenfor afgrænsningen eller lokalplanlagt 

og dermed beskyttet. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ud i 

Marbæk forringes ikke. 

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

 

 

Indlæg 29 Tove Larsen – Område A 
 

Uddrag indlægsholder ønsker ikke en udbygning med boliger i 

område A, da det vil betyde at området mister sin unikke 

herlighed og natur. Herligheden ligger bl.a. i den naturlige 

overgang mellem strandparken og det åbne land. 

Indlægsholder er desuden bekymret over et kommende 

boligområdes udtryk hvis der bygges store kubistiske huse. 

  

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Det er Esbjerg kommunes opfattelse at 

dette kan ske i område A uden at tilsidesætte områdets 

værdier. 

  

 Esbjerg Kommune har med ”lokalplan 464 Strandpark og 

boligområde” planlagt for hele arealet syd for Sjelborgvej. 

I forbindelse med lokalplanprojektet blev der lavet en 

arkitektkonkurrence for en helhedsplan for området. 

Konkurrencen skulle sikre sammenhængen mellem 

bebyggelsen, de grønne kiler, og overgangen til det åbne 

land. Området syd for Sjelborgvej blev udtaget af lokalplanen 

på baggrund af en klagenævnsafgørelse, men den øvrige del 

af lokalplanen blev realiseret.  

 

Det vurderes at en udbygning ikke vil ændre ved områdets 

planlagte struktur som de realiserede dele er anlagt efter. Og 

at landskabet ikke ændres væsentligt, idet flere af arealerne 

indenfor område A er pålagt fredskovpligt og bevares. Øvrige 

strukturbærende elementer er enten beliggende udenfor 

afgrænsningen eller lokalplanlagt og dermed beskyttet. 

 

Bebyggelsens udtryk vil blive fastlagt i en eventuel 

efterfølgende lokalplanproces. 

 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 
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byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke. 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

Indlæg 30 Lars Sylvestersen – Område B 

Uddrag Indlægsholder ønsker at bevare de grønne kiler i byen til 

glæde for alle borgere fremfor at den åbne sammenhæng 

mellem ådalen og stranden sløres ved bebyggelse. 

Indlægsholder anfægter at der altid bygges i tilknytning til 

eksisterende bebyggelse og at de grønne områder 

reduceres. 

Vurdering Det er kommunens vurdering at den øgede merpåvirkning, 

ved at de pågældende fritidshuse overgår til helårsbeboelse, 

vil være begrænset, under forudsætning af at der 

lokalplanlægges med beskyttelsesinteresserne for øje. 

Jf. planlovens bestemmelser, må der ikke ske planlægning for 

nye arealer i byzone medmindre at de er i tilknytning til 

eksisterende arealer i byzone. Bestemmelsen er lavet for at 

undgå spredt byvækst. Alle nye byzonearealer vil derfor være 

i tilknytning til eksisterende bebyggelse. 

Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ind i den 

grønne kile forringes ikke. 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

Indlæg 31 Simon Gaardsdal – Område A 

Uddrag Indlægsholder anfører at han finder det forkert at udvide 

byarealet når indbyggertallet ikke vokser. Det vil give en 

skævvridning af byen i forhold til at flere af byens øvrige 

forstadsområder har brug for et løft. Samtidig vil det ikke 

understøtte kommunens ambition om mere liv i midtbyen. 

Indlægsholder ønsker at bevare natur og landskabet og de 

rekreative muligheder ved at den sydlige del af område A, 

mellem Sjelborgvej og Sanatorievej, udgår. 

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 
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beskyttelseshensyn. Grundlæggende ønsker kommunen 

byfortætning, forbedring af udsatte områder og en 

modernisering af eksisterende bebyggelse i forstæderne. 

Strategien for udbygningen af område A, er dog et politisk 

ønske i forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye 

borgere i kommunen. 

Det er Esbjerg kommunes opfattelse at dette kan ske i 

område A uden at tilsidesætte områdets værdier.  

Esbjerg Kommune har med ”lokalplan 464 Strandpark og 

boligområde” planlagt for hele arealet syd for Sjelborgvej. 

I forbindelse med lokalplanprojektet blev der lavet en 

arkitektkonkurrence for en helhedsplan for området. 

Konkurrencen skulle sikre sammenhængen mellem 

bebyggelsen, de grønne kiler, og overgangen til det åbne 

land. Området syd for Sjelborgvej blev udtaget af lokalplanen 

på baggrund af en klagenævnsafgørelse, men den øvrige del 

af lokalplanen blev realiseret.  

Det vurderes at en udbygning ikke vil ændre ved områdets 

planlagte struktur som de realiserede dele er anlagt efter. Og 

at landskabet ikke ændres væsentligt, idet flere af arealerne 

indenfor område A er pålagt fredskovpligt og bevares. Øvrige 

strukturbærende elementer er enten beliggende udenfor 

afgrænsningen eller lokalplanlagt og dermed beskyttet. 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke.  

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

Indlæg 32 Julie Gaardsdal – Område A 

Uddrag Indlægsholder anfører at hun finder det forkert at udvide 

byarealet når indbyggertallet ikke vokser. Det vil give en 

skævvridning af byen i forhold til at flere af byens øvrige 

forstadsområder har brug for et løft. Samtidig vil det ikke 

understøtte kommunens ambition om mere liv i midtbyen. 

Indlægsholder ønsker at bevare natur og landskabet og de 

rekreative muligheder ved at den sydlige del af område A, 

mellem Sjelborgvej og Sanatorievej, udgår. 

Vurdering Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 
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attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Grundlæggende ønsker kommunen 

byfortætning, forbedring af udsatte områder og en 

modernisering af eksisterende bebyggelse i forstæderne. 

Strategien for udbygningen af område A, er dog et politisk 

ønske i forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye 

borgere i kommunen. 

Det er Esbjerg kommunes opfattelse at dette kan ske i 

område A uden at tilsidesætte områdets værdier.  

Esbjerg Kommune har med ”lokalplan 464 Strandpark og 

boligområde” planlagt for hele arealet syd for Sjelborgvej. 

I forbindelse med lokalplanprojektet blev der lavet en 

arkitektkonkurrence for en helhedsplan for området. 

Konkurrencen skulle sikre sammenhængen mellem 

bebyggelsen, de grønne kiler, og overgangen til det åbne 

land. Området syd for Sjelborgvej blev udtaget af lokalplanen 

på baggrund af en klagenævnsafgørelse, men den øvrige del 

af lokalplanen blev realiseret.  

Det vurderes at en udbygning ikke vil ændre ved områdets 

planlagte struktur som de realiserede dele er anlagt efter. Og 

at landskabet ikke ændres væsentligt, idet flere af arealerne 

indenfor område A er pålagt fredskovpligt og bevares. Øvrige 

strukturbærende elementer er enten beliggende udenfor 

afgrænsningen eller lokalplanlagt og dermed beskyttet. 

Det vurderes at området fortsat vil være godt betjent med 

grønne områder jf. GR.2 i Kommuneplan 18-30 der tilsiger at 

grønne strukturer skal videreføres i forbindelse med 

byudvikling. Muligheden for nemt at komme ned til kysten 

eller ud i Marbæk forringes ikke. 

Naturindholdet i område A er meget begrænset og omfatter 

hovedsaligt arter der i høj grad er tilpasset et kulturpræget 

landskab. Arterne forekommer talrigt i den danske natur og 

vurderes ikke at være truede af udbygningen. 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 

Indlæg 33 Danmarks Naturfredningsforening- Område A og B 

Uddrag Indlægsholder spørger ind til forhold vedrørende høringen. 

Herunder formalia og klagevejledning. 

Indlægsholder anfægter desuden nødvendigheden af 

planudlæg A da der er ledig kapacitet i allerede planlagte 

områder øst for Hjertingvej og befolkningsprognoserne ikke 

viser vækst i nævneværdig grad. 

Hvorfor ønsker kommunen at planlægge for området mellem 

Sjelborgvej og Sanatorievej, når Naturklagenævnet tog 

området ud i forbindelse med planlægningen for lokalplan 

464.
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 Hvordan kan kommunen overholde NA. 11 i Kommuneplan 

18.30 når der planlægges indenfor afgrænsningen af 

Nationalpark Vadehavet. Hvad med hensynet til vadehavet 

som UNESCO verdensarv?. Indlægsholder spørger ind til 

vurderingen af at der ikke er særlige natur, miljø eller 

landskabsinteresser indenfor område A. 

 Indlægsholder er uklar på afgrænsningen af område B og 

hvilke typer boliger der er tale om. Indlægsholder ønsker at 

bevare sammenhængen mellem ådalen og kysten uden en 

forringelse af den økologiske spredningskorridor. 

Indlægsholder kan i øvrigt ikke se hvordan der kan 

planlægges indenfor område B uden at det strider mod Lov 

om Naturbeskyttelse. Natura2000 og Habitatdirektivet. 

Indlægsholder angiver at der er en klimaproblematik. 

  

Vurdering Område A 

Kommuneplanstrategi – Tema – Udviklingsområder har været 

i høring på Kommunens hjemmeside samt fremlagt på 

Esbjerg Hovedbibliotek i 8 uger fra den 22 august 2019 til den 

17 oktober 2019. Indlægsholder har muligheden for at 

abonnere på høringerne og vil derigennem blive adviseret når 

der er nye høringer. Der er med strategiens, efterfølgende, 

vedtagelse mulighed for at påklage retlige spørgsmål, men 

ikke strategiens indhold. 

  

Planlægningen tager udgangspunkt i vision 2025, der 

opstiller ambitiøse mål for vækst bl.a. gennem udbud af 

attraktive boliger med respekt for bevarings og 

beskyttelseshensyn. Strategien for udbygningen af område 

A, er et politisk ønske i forhold til at kunne udbyde attraktive 

boliger til nye borgere i kommunen. 

 

Planlovens nye bestemmelser om kystnærhedszone angiver 

at kommunerne, på baggrund af en vedtaget 

kommuneplanstrategi, kan ansøge staten om at få medtaget 

de pågældende udviklingsområder i et landsplandirektiv. 

Såfremt områderne medtages i landsplandirektivet gives der 

kommunerne udvidede rettigheder til at planlægge i 

kystnærhedszonen uden at der foreligger en særlig 

planmæssig, eller funktionel begrundelse for en kystnær 

placering. 

Det er Esbjerg kommunes opfattelse at dette kan ske i 

område A uden at tilsidesætte områdets værdier. 

 

Området øst for Hjertingvej er i Kommuneplan 18-30 udlagt 

til boligområde. Der vil blive lokalplanlagt for nye 

boligområder når de nærliggende minkfarme nedlægges. 

 

Nationalparkloven for Nationalpark Vadehavet er ikke retlig 

bindende, men regulerer Nationalparkens afgrænsning samt 

fondens formål og virke indenfor afgrænsningen. Strategien 

for udbygningen af område A, er en politisk prioritering i 

forhold til at kunne udbyde attraktive boliger til nye borgere 

i kommunen. Hierarkisk er strategien et overordnet 
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plandokument der danner grundlag for ændringer i 

kommuneplanen. Enten i forhold til særlige temaer eller i 

forhold til kommuneplanen som helhed. Det er derfor ikke 

en nødvendighed at der er overensstemmelse med 

strategien, og den nuværende kommuneplan. 

 

Vadehavet som verdensarv omfatter Vadehavet og lidt af 

kysten. Udpegningen strækker sig ikke ind i land. 

Udpegningen er baseret på de lovmæssige bindinger, 

Natura2000, Vadehavsfredningen, vildtreservaterne og 

Vadehavets unikke tilstand. 

Det vurderes ikke at planen vil påvirke udpegningen. 

 

Område B 

 Afgrænsningen af område B fremgår tydeligt af strategien og 

omfatter ikke større areal end at de 4 fritidshuse kan rummes 

indenfor afgrænsningen. 

  

 Det er kommunens vurdering at den øgede merpåvirkning, 

ved at de pågældende fritidshuse overgår til helårsbeboelse, 

vil være begrænset, under forudsætning af at der 

lokalplanlægges med beskyttelsesinteresserne for øje. 

  

 Muligheden for nemt at komme ned til kysten eller ind i den 

grønne kile forringes ikke. 

  

 Af Miljørapporten fremgår det at der ikke er Natura2000 eller 

habitatinteresser indenfor område B. 

Øvrige forhold vedrørende lov om naturbeskyttelse mm. vil 

blive håndteret i en eventuel efterfølgende lokalplanproces. 

  

  

 

Handling Alle relevante høringssvar fra denne høring vil blive 

medtaget i en eventuel efterfølgende lokalplanproces hvor 

områdets disponering fastlægges endeligt. 
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NR 1 
Fra: Lasse Ellegaard [mailto:ellegaards@gmail.com]  
Sendt: 6. september 2019 09:58 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Cc: Malene Haut <malenehaut@gmail.com> 
Emne: Høringsvar til udstykning A ved Sjelborgvej 

Kære Esbjerg byråd 😊 

Som kommende nabo til udstykningen af område A ved Sjelborgvej, vil vi gerne 
udtrykke følgende bekymringer: 

Vi har købt et forholdsvis dyrt hus til 4+ mill., for at komme tæt på naturen og den 
ro som følger med, og af den grund syntes vi det er meget ærgerligt at denne 
udstykning igen er blevet aktuel efter statens lovændring af bebyggelse i kystnære 
områder. Konsekvenserne for os bliver at Sjelborgvej bliver betydelig mere 
befærdet, naturen rykker længere væk, og nabo ”støj” bliver aktuelt. 

Personligt vil vi til enhver tid stemme imod denne udstykning, men for at denne 
udstykning skal være tålelig for os som eksisterende naboer, er det meget vigtigt 
for os at fredskovbæltet vest for kløvholmparken prioriteres højt og bevares. Som 
der står beskrevet i lokalplanen 05-010-0005, skal fredskoven bevares og forhindre 
indblik fra vest. 
Hvis der dog alligevel udstykkes grunde tæt på denne fredskov, ville vi være utrolig 
taknemlige hvis i placere byggegrundene eks. 100m vest fra fredskoven (markeret 
med røde streger). Således fredskoven ikke bliver et konfliktområde med skygge for 
de kommende grundejere, og giver os eksisterende grundejere en forløsning i at 
opretholde de naturskønne forhold som vi oplever i dag. 

Fredskoven består af nåletræ og løvtræer, hvor nåletræerne er placeret vest mod 
udstykning A (markeret med blå) i og løvtræerne i den østlige del (markeret med 
gul) at fredskoven mod kløvholmparken. Hvis nåletræerne fældes bliver fredskoven 
betydelig mere gennemsigtig i vinterhalvåret, og indblikket fra vest forøges 
betragteligt. 

Det er mange gange før set at grundejere anvender kobbersøm og fælder frede 
træer i jagten og det gode lysindfald og udsigt, hvilket meget vel kunne ske hvis i 
placere byggegrundene for tæt på fredskoven! 

Vedhæftet er satellitfoto, samt billeder lokalplanen 05-010-0005. 

Mvh. 
Malene Haut og Lasse Ellegaard 
Kløvholmparken 4 
6710 Esbjerg V 
+45 6177 8695

Høringssvaret er ligeledes vedhæftet som PDF. 







NR 2 
Fra: annette [mailto:hr.niller@bbsyd.dk] 
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Emne: indsigelse 

 Sjelborg den 8/9 2019 

Til Esbjerg Byråd 

Vi er blevet bekendt med Esbjerg Kommunes plan om at udstykke i 
Sjelborg. Kommunenplanstrategi Tema Udviklingsområder 19/12441. 
Vi ønsker at gøre indsigelse på grundlag af Kystsikringsloven, 
Nationalpark Vadehavet, Esbjerg Kommunes Marbækplan og vore egne 
betragtninger. 

Ifølge kystsikringsloven er der en 3 km bred zone langs de danske kyster, 
hvor nybyggeri kun må opføres bag eksisterende byggeri eller på 
eksisterende sokkel. Det udpegede område ligger i kystnærzone og uden 
eksisterende byggeri, mellem sig og kysten. På nuværende tidspunkt 
giver dette en grøn kile til havet.. 

Området ligger i Nationalpark Vadehavet, som i 2014 blev udpeget til 
Verdensarv af UNESCO.  

I vore øjne strider plan 19/12441 i særlig grad mod Loven om 
Nationalparkers formåls paragraf stk. 2 (bevare og styrke naturens 
kvalitet og mangfoldighed), stk. 4 (bevare og styrke de landskabelige og 
geologiske værdier) og stk. 7(fremme og styrke befolkningens 
muligheder for at bruge og opleve naturen og landskabet). 
Ydermere danner Nationalpark Vadehavets afgrænsning en naturlig 
grænse mellem byen og det dyrkede land, som så glider over i Marbæks 
skov og hede områder. 

Marbæk planens formål er at beskytte området og lette adgangen til det. 
Marbæk er det største reakreative område i hele Nationalpark Vadehavet. 
Det bruges i dag i vid udstrækning af mange forskellige mennesker som 
søger naturoplevelser, og for de flestes vedkommende, at kombinere det 
med fysisk aktivitet. Der er således fodgængere, 
hundelufter/hundetræning, løbere, ryttere, cyklister og 
mountainbikecyklister – hver dag i Marbæk. I jagtsæsonen er der også 
jægere tidligt om morgenen. Marbæk har det hele skov, åbne hede og 
strand. At det helt klart er Esbjergs førende område for frisk luft, kan der 
ikke herske tvivl om. Samtidig er Marbæk området også en følsom biotop 
som der skal værnes om, det er af yderste vigtighed områder bliver 



manegeret korrekt. Bl.a. findes planten Maj-Gøgeurt, som er en totalt 
fredet vild orkide. 

Sjelborg/Marbæk området rummer også utroligt mange fortidsminder så 
som; en masse gravhøje, stenalder agere, jernalderbopladser og et af de 
få totalt fredede fredsdige i gammel Esbjerg Kommune. På det udpegede 
område findes der formodentligt nedpløjede gravhøje, nøjagtigt ligesom 
på vores egen jord. 

En af Esbjerg Kommunes begrundelser for at udstykke netop i Sjelborg 
er: At der her er ledig kapacitet i skolen. Efter skolereformen hvor alle 
lærer er sikret egen arbejdsplads på skolen, er der ikke længere meget 
plads tilovers. Så en udbygning af skolen må påregnes. 

På det personlige plan vil vi meget nødigt have flere hundrede nye 
naboer. Vi valgte i sin tid at flytte til Sjelborg for at kunne have vore 
hobbyer hjemme (jagt og heste). Vi fandt et dejligt landsbymiljø, hvor 
alle kendte hinanden og hvor man altid kunne regne med hinanden i 
enhver situation. Vi er, som flere af vore naboer, også aktive 
naturplejere. Idet vi både har plantet skov, men også en del levende 
hegn. Både skoven og de levende hegn er med til at vi har et rigt dyreliv, 
men også at der er plads til vilde planter, som ikke er så velsete i de 
dyrkede marker. Vores skov ligger på et areal, der af Esbjerg Kommune, 
er udpeget til grundvands reserve. Vi er naturligvis også bekymrede for 
om vi overhovedet kan drive vores landbrug videre som det drives i dag. 

Med Venlig Hilsen 

Annette Hylkjær og Niels Johansen 
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Esbjerg Byråd  
Plan, Teknik og Miljø  
Torvegade 74  
6700 Esbjerg  
Esbjerg d. 10. september 2019  
Høringssvar til Forslag til kommune-planstrategi Tema Udviklingsområder  
Vedr.: Område A  
Indsender dette høringssvar i håb om, at byrådet vil tage området fra Sjelborgvej 
og ned til Sanatorievej ud af planen og dermed bevarer det naturskønne og unikke 
område, som er en naturlig forlængelse af Hjerting Strandpark, til glæde for den 
bevaringsværdige flora der er i området, dyrelivet og byens borgere som er flittige 
brugere af området.  
En af de ting der gør Hjerting til et attraktiv område for tilflyttere er: højt til 
himmel, vand, strand og de naturskønne områder.  
Ved at udlægge området til bebyggelse vil man netop ødelægge noget af det der 
gør det attraktiv for tilflyttere at bosætte sig i Hjerting og være en katastrofe som, 
når først det er bebygget, ikke kan genoprettes.  
Er helt klar over at der er behov for udstykning af flere boligområder i Esbjerg for at 
tiltrække flere borger hvorfor jeg anbefaler at man bibeholder planen for arealet 
nord for Sjelborgvej.  
Med venlig hilsen  
Hanne Feldberg Jensen  
Klipperen 40  

6710 Esbjerg V 
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Fra: SMTP Ribe Stift  
Sendt: 19. september 2019 11:38 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Cc: Skads Provsti <skads.provsti@km.dk> 
Emne: Fra Martin Grigel Vester, høringssvar, 
Kommuneplanstrategi Tema Udviklingsområder, planid 9673160 
(STPR F2: 619561) 

Til Esbjerg Kommune 

Ribe Stift har ingen bemærkninger til Kommuneplanstrategi Tema 
Udviklingsområder med planid 9673160 som sendt i høring 22. august 
2019. 

Med venlig hilsen 

Martin Grigel Vester 
stiftsfuldmægtig 
Ribe Stift 
Korsbrødregade 7 
DK- 6760 Ribe 
Telefon nr. 7688 5633 
email: mgv@km.dk 
www.ribestift.dk 

Læs om hvordan Ribe Stift behandler dine persondata 

 udskriv kun denne mail, hvis det virkelig er nødvendigt



NR 5 
Til Esbjerg Kommune 

Banedanmark har via abonnementet på Plandata fået besked om jeres 
fremlagte forslag til kommuneplanstrategi for "Udviklingsområder" 

Vi skal for god ordens skyld oplyse, at vi ikke har bemærkninger til 
forslaget. 

anedanmark er ansvarlig for behandlingen af de personoplysninger, vi modtager om 
dig. Læs mere om vores persondatapolitik på banedanmark.dk. Hvis du sender 
følsomme eller fortrolige oplysninger til os, opfordrer vi til, at du bruger din digitale 
postkasse på borger.dk eller virk.dk 

Christian Granzow Holm 
Studentermedhjælper 
Banedanmark  
Arealer & Forvaltningsmyndighed 
Vasbygade 10   
2450 København   
cghl@bane.dk  
www.banedanmark.dk  
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Fra: SMTP ekontaktsvar  
Sendt: 15. september 2019 22:04 
Til: Esbjerg Kommune <raadhuset@esbjergkommune.dk> 
Emne: Sikker mail: Esbjerg Kommune - alle henvendelser 
[Autotitel=2019A09A15A21B37B53B032853] 
[Ref.nr.=08ee23af73fb451f95b66515fd476728][p=2060960,v=419,c=OTSTdOr9/3+r
rgsyIFqA9xgHEnM=] 

Høringssvar angående bebyggelse overfor Hjerting Strandpark i 
Udviklingsområde A i kommune planlægningsstrategien.  

Emner der kræver særlig opmærksomhed i forhold til udviklingsområde A 
i kommune planlægningsstrategien. 

1 Sammenhængende natur: 

Håber at kortet fra miljøportalen giveren fornemmelse af hvor lille og 
specielt et område ( lilla markering = Natura 2000) der ligger overfor 
Hjerting Strandpark. 
Dette lille område må ikke blive en isoleret enklave, der skal være 
naturlige korridorer ud mod Marbæk for at de særlige arter kan 
vekselvirke, sprede sig og trives i området. At omkranse dette område 
med bebyggelse vil være en katastrofe for de mange arter der befinder 
sig der. Naturen bliver TABT FOR EVIGT hvis man beslutter sig at 
udmatrikulere omkring dette område. 

Hermed de næste tanker: Hvem har man tænkt sig skal ”have” området: 



Skal det være FÅ pengestærke familier, der kan bygge kæmpeparceller, 
og bidrage stort til kommunekassen, samtidig med at der bliver skærmet 
for lys, luft og natur for alle andre.  
(Disse familier har jo økonomi til at købe nogle af de mange andre 
kystnære ejendomme, der allerede er til salg i området). 

Skal det være almennyttige - eller pensionistboliger, der giver folk, som 
ellers ikke ville have haft det, en mulighed for at komme ud i naturen - 
på den særlige naturs bekostning.   

Skal det være NATUREN og ALMENVÆLDET i befolkningen både i - og 
udenfor Hjerting, der allerede benytter området til rekreative formål, der 
får lov til at bibeholde området som det er.  

Med venlig hilsen  
Asta Møller Moltesen 
(på vegne af familie, venner og kolleger ). 

Her er kun kommentereret på de kommunalt ejede områder, der grænser 
op mod Natura 2000 området overfor Hjerting Strandpark og ikke hele 
område A. 
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Fra: Robert Hansen [mailto:roberthansen@bbsyd.dk]  
Sendt: 6. oktober 2019 15:56 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Fra Robert Hansen. Indsigelse mod byggeri i Sjelborg 

Ang. byggeplaner i Sjelborg, kystnærhedszone og National parken 

Før 1970 sagde Borgmesteren i Esbjerg Henning Rasmussen at der ikke 
skal bygges på venstre side af Hjerting Varde landevej, der skal være 
åben luft når Esbjerg borgere kommer ud af byen (Hjerting) og ikke 
direkte ind i skoven. 

Men tiderne skifter, nu syntes selv naturfolkene at man kan bygge på 
byens bedste områder, helt ud til skovgrænserne, hvorfor ikke standse 
ved Klølvhom fredsskov?  

der er jo alligevel kun få der får glæde af at bygge i området ud mod 
Sjelborg Kirkevej og ind i National parken. 

Bevar dog det sidste stykke natur til Esbjergs befolkning og til rådyrene, 
grævlingerne, ræve/rævegravene, fasanerne, agerhønsene og ikke 
mindst fuglevildtet, og ikke mindst til alle de mange hundrede som går, 
cykler og  køre bil i området i deres fritid, især i weekenden 

Robert Hansen  

Sjelborg Kirkevej 10 

6710 Esbjerg V 
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Fra: Ole Andersen [mailto:oleanetteandersen@gmail.com]  
Sendt: 6. oktober 2019 10:32 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Fra Anette og Ole Andersen. Indsigelse mod byggeri i Sjelborg 

Indsigelse/høringssvar. 

Nej til udvidet bebyggelse i Sjelborg. 

Ved at bygge i Sjelborg fjerner man dyrelivet og friluftslivet for rigtig mange 
mennesker og sletter  Landsbyen Sjelborg. 

Større dyreflokke er allerede forsvundet fra første del af Marbæk og presset 
over i anden del af skoven efter søerne og ud mod Myrethue, og nu vil 
politikerne presse dem endnu mere.  

Jeg har boet i Sjelborg siden 1962, og de sidste 10 år, hvor aktiviteterne er 
accelereret i Marbæk, er dyrelivet aftaget. 

Fra Sjelborg Kirkevej og mod fredsskoven Kløvholm er markerne meget 
besøgte af rådyr, gerne 3 -4 i en flok, der finder ro på markerne. Der er født 
rålam hvert år og endda tvillinger i år, som er opfostret på markerne. Ræve 
og deres unger, hare, fasaner, rovfugle, agerhøns m.fl. har også bo her.  

Naturen i Marbæk bliver slidt, og dyrelivet forsvinder, hvis der bygges ind i 
Sjelborg, hvilket gør Esbjerg kommune fattigere på dyreliv og vild natur. 

Markerne langs Sjelborg Kirkevej benyttes af ejerne til dyrehold bl.a. 
heste. Hvis der bygges på de jorde, vil det sige at der ikke vil være jorde i 
Sjelborg's inderkreds til dyrehold. Hvad bliver der så af Landsbyen Sjelborg? 

Det vil også sige, hvis Esbjerg kommune inddrager jorden op langs Sjelborg 
Kirkevej, at Esbjerg kommune vil eje alt jord inden for Sjelborg Kirkevej, 
Sjelborg Strandvej og Sjelborg vej. Dette er endnu en grund til at spørge, 
hvor Landsbyen Sjelborg bliver af? 

Det må være et penge spørgsmål for Esbjerg kommune, hvordan kan de ellers 
indrager alle de prægtige naturområder i Esbjerg kommune og landsbyerne.  

Der er af og til huse til salg i Sjelborg, som ligger længe inden de bliver solgt, 
så benyt dog disse huse og lad landsbyen leve. 



Der færdes mange mennesker i Sjelborg, bl.a. på Sjelborg Kirkevej, som er 
en skolevej for mindre børn, vandrer, gående, motionister, friluftsmennesker, 
heste og rytter samt mange cyklister og campister. 

Pas på de dejlige mennsker, der nyder Sjelborg, også turisterne der besøger 
den dejlige natur, og begræns byggeriet. 

Esbjerg kommune vil gerne fremstå som en ældrevenlig kommune, men det 
opleves bestemt ikke i når, der ønskes at inddrage privat jord i Sjelborg til 
byggeprojekt.  

Ældre, der bor i Sjelborg og ejer jorden, der ønskes inddraget, har ikke 
computer eller e.boks. Det vil sige, at de ikke er orienteret omkring Esbjerg 
kommunes ønsker om at lave byggeplaner på deres jord. Dette kan bestemt 
ikke være moralsk korrekt, da de ikke har fået at vide, at deres jord kan blive 
frataget, og derfor ikke kan tilkendegive deres stemme. 

Nogle politikere, der bor i Hjerting har på en Facebookside tilkendegivet, at 
de ønsker at bevare området op til Hjertingstien fri for bebyggelse, og at de 
gerne ser, der bygges ind i Sjelborg. De bor selv i Hjerting og ønsker at 
tilgodese egne behov - ikke naturens og ikke dem, der bruger naturen, samt 
beboerne i Sjelborg. 

Jeg skulle mene at politikere var til gavn for alle, og at de vil tilgodese og 
lytte til borgere i Sjelborg, men dette er ikke tilfældet. Der er ikke blevet 
rettet henvendelse til os, og der har ikke været en dialog. 

Første gang vi hørte om, at der evt. skal bygges på vores jorde, er ved at en 
Sjelborg borger tilfældigt søgte på Esbjerg kommunes hjemmeside og her 
finder byggeplanen. Hvordan kan man skjule det for borgerne ? 

Desuden vil bebyggelsen ske i et kystnærzone i national parken. Der er en 
national interesse i, at kystnærhedszonen uden for udviklingsområder 
friholdes for bebyggelse. 

Anette og Ole Andersen 

Sjelborg Kirkevej 8 

6710 Esbjerg V  
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Fra: Christina Kjær Jørgensen Habekost 
[mailto:christina.kj@hotmail.com]  
Sendt: 13. oktober 2019 21:07 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Høringssvar - Kommuneplanstrategi Udviklingsområde A 

Til rette vedkommende 

Fremsender hermed høringssvar på Kommuneplanstrategi 
Udviklingsområde A, på vegne af 312 personer.  
Se venligst både det samlede høringssvar og filen med samtlige 
underskrifter.  

Mvh 
Christina Kjær Habekost 

Høringssvar – forslag til 
Kommuneplanlægningsstrategi  - 
Udviklingsområde A 
Høringsperiode: 22. august til 17. oktober 2019. 

Følgende høringssvar er underskrevet af 312 lokale via 
https://www.skrivunder.net/nej_til_udvidet_bebyggelse_i_hjertingsjelborg_udvikli 
ngsomrade_a_i_kommuneplanstrategi. Samtlige 312 underskrifter er vedhæftet 
sammen med dette dokument. Vi håber alle på, at vores argumenter bliver hørt og 
taget til efterretning i processen omkring kommuneplanlægningsstrategien og 
efterfølgende planer for samme område. 

”Ambitiøse mål om vækst i Vision 2025” er argumentet for bl.a. Udviklingsområde 
A – men skal disse ambitiøse mål virkelig være på bekostning af grønne åndehuller, 
fredskov og biodiversitet?  
Attraktive boliger kan bygges mange andre steder end kystnær zone og i UNESCO-
nationalpark Vadehavet. Som beboere i og naboer til Udviklingsområde A, håber vi 
at respekt for bevarings- og beskyttelseshensyn kan sikre, at vi fortsat har vores 
grønne områder og åndehuller. Vi tilkendegiver hermed, at vi er imod planen for 
udviklingsområde A i kommuneplanlægningsstrategien.  

Vi er en række beboere i det berørte område, som er gået sammen for at belyse 
sagen fra vores side. Vi håber, at dette samlede høringssvar, med en lang række 
afsendere, kan understrege, hvor vigtigt denne sag er for os. 
Sammen har vi formuleret 4 emner som, vi mener, kræver særlig opmærksomhed i 
forhold til Udviklingsområde A i Kommuneplanlægningsstrategien. 

1. Bevaring af attraktiviteten i de allerede eksisterende
udstykninger
I de ny-udstykkede områder, f.eks. Kløvholmparken, Marbækparken,
Myrtueparken og Kravnsøparken, er der masser af attraktive boliger, kun
en kort gåtur fra vandet eller skoven. Området er attraktivt netop fordi der



er grønne områder omkring boligerne og mulighed for en tur i naturen lige 
i baghaven. Lysstien fra Kløvholmparken og til vandet gennem 
Strandparken er særligt værdsat. En yderligere udstykning af dette område 
(syd for Sjelborgvej) vil være katastrofal for områdets nærhed til naturen. 
Der er brug for åbne grønne områder – og ikke et nyt boligkvarter så tæt på 
de eksisterende.  
Det er for os helt essentielt at området syd for Sjelborgvej ikke udstykkes 
eller bebygges. Det har en helt unik natur og hænger i vores øjne sammen 
med Strandparken på den anden side af Sanatorievej. 

Den anden del af Udviklingsområde A, på ydersiden af fredskovbæltet vest 
for Kløvholmparken og nord for Sjelborgvej kan være aktuel til udstykning 
under visse forudsætninger. Vi forventer, naturligvis, at fredskoven består, 
som beskrevet i lokalplan 05-010-0005. Yderligere skal der udstykkes med 
stor respekt for fredskoven og behørig afstand til denne, så eventuelle nye 
grundejere ikke fristes til at fælde træer og buske til fordel for udsyn. 
Nærheden til naturen skal bevares, så det attraktive i området ikke 
udvandes med gentagne udvidelser af udstykninger. 

2. Trivsel
Hjerting har efterhånden kun beskedne grønne områder
som nu yderligere vil begrænses. Det anførte område er
kystnært og i/nær UNESCOs naturarv. En beskyttelse som
man bør værne om, og som ikke harmonerer med
udstykning af nye boligområder – helårs- såvel som
fritidsboliger. Området omkring Lysstien er et meget
benyttet areal, hvor der er frit udsyn over marker og hav,
og netop dette har stor værdi. Så en kraftig reduktion som
foreslået, vil klart påvirke lokalbefolkningens og besøgendes
glæde og trivsel.

3. Infrastruktur
De trafikale forhold lider allerede. Yderligere trafik (folk har
oftest to biler) skaber mere kaos, dels ind ad Strandvejen,
men også langs Strandpromenaden. Der er allerede langsom
kørsel og ofte kaotiske parkeringsforhold, som skaber
trafikpropper og forringer herlighedsværdien af området.
Omlægning af trafikken via Guldager-Tarphagevej er ikke
relevant pga. en også betydelig trafikal belastning her.
Sjelborgvej vil også blive yderligere belastet, og vejen er
allerede nu en stor barriere for sikker skoletrafik, da
hastigheden er høj til trods for bump og byzone. Ved
udvidelse af området, vil det kræve f.eks. en tunnel under
vejen for at sikre de små trafikanter.

4. Biodiversitet
Dyrelivet i området er unikt. Vi har harer, fasaner, ræve, rådyr – vi har
sågar set ”ulven” i Kløvholmparken, da ”den” var på disse kanter. Dyrene
færdes dog mindre og mindre mellem husene i takt med at bebyggelsen er



blevet tættere. De holder nu til i fredsskoven, der markerer grænsen 
imellem område A og Kløvholmparken, og yderligere længere vest på. 
Bebyggelse af dette område, vil påvirke dyrelivet og dermed områdets 
nærhed til den vilde natur. 

Vi har bygget og købt huse/grunde her i området, fordi naturen er helt unik 
og det er den vi ønsker at være tæt på. Men vi kan vi ikke fortsætte med at 
bo tæt på naturen, hvis byen vokser sammen omkring os og Marbæk 
Plantage bliver en slags reservat. Vi har brug for de grønne bånd, der 
forbinder området til Marbæk og stranden. Området syd for Sjelborgvej er 
hjemsted for den meget sjældne rødlistede snylteplante lyngsilke (rødlistet 
natur er særligt udrydningstruet – som f.eks. Great Barrier Reef). Ifølge 
skiltene (som Esbjerg Kommune selv har sat op) arbejder man desuden 
allerede ud fra en plan om at bevare og sikre en varieret flora og høj 
biodiversitet i netop dette område. Hvordan kan nye byggegrunde vægtes 
højere end sjælden og tydeligvis bevaringsværdig natur?  

På baggrund af ovenstående fokuspunkter og argumenter, håber vi at 
belyse sagen på en måde der oplyser og bidrager til beslutning om at fjerne 
udviklingsområde A fra kommuneudviklingsplanen.  

På vegne af de underskrevne parter 

Christina Kjær Jørgensen Habekost 

Christina.kj@hotmail.com 
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Fra: Marianne Brinck [mailto:marianne.brinck@gmail.com] 
Sendt: 15. oktober 2019 07:01 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Protest mod planerne om udstykning mod Sjelborg!  

Stop planerne om udstykning mod Sjelborg! 

Det er ødelæggende for naturen, dyrelivet, alle de mennesker der 
benytter området, og de mennesker der bor og har deres hjem 
herude. Mange flotte ord har lydt om Naturpark Vadehavet - 
Naturen; faunaen og dyrelivet skulle beskyttes herude, og 
udvikling skulle ske i samråd med de mennesker som bor herude. - 
Hvordan er det foreneligt med at området skal udstykke til 
parcelhuse?????  
De fleste af os der bor herude, har dyr, bruger naturen og 
værner om den, og ønsker den bevaret som den er.  
Udstykningsplanerne er uansvarlige og en kortsigtet løsning, som 
skal skaffe penge til kommunekassen.  
Hvis husene bliver bygget, er naturen væk for bestandig -  
farvel til det åbne landskab, farvel til det rige dyreliv, som 
allerede er hårdt presset, af det nuværende byggeri. Farvel til 
Esbjerg kommunes sidste åndehul inden Marbæk, som benyttes af 
rigtig mange mennesker til gå-ture, sidde på en bænk og nyde 
udsigten og ikke mindst ro-en.  

Der er mange huse til salg i Hjerting, og her på Spurvevænget er 
3 huse til salg, og liggetiden er lang. 

Stop nu den udvidelse på mod Sjelborg! 

Venlig hilsen  
Marianne Brinck 
Spurvevænget 47 
6710 Esbjerg V. 
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Fra: Hanne Kirsten Ventzel [mailto:hanne.ventzel1@gmail.com] 
Sendt: 15. oktober 2019 00:34 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Vedr. planer om udstykning i Sjelborg 

Til Esbjerg kommune. 
  Det er med forfærdelse, at jeg er blevet bekendt med kommunens 
udstykningsplaner i Sjelborg-pmrådet. 
Det vil være synd og skam at bygge yderligere i området, da det 
bl.a. vil presse dyrelivet; der er en del råvildt, som 
utvivlsomt vil forsvinde.  
  Derudover er Sjelborg-og Marbækområdet et rekreativt område 
for mange mennesker fra oplandet.  
Bliver der bygget, vil glæden ved området være for de få  
   Området er desuden et gammelt kulturlandskab og det vil være 
uigenkaldeligt, såfremt byggeri tillades. Ligeledes mener jeg, 
at vi skal værne om området, idet der er mange kulturelle og 
naturmæssige årsager til, at Nationalpark Vadehavet er på 
Unescos verdensarvsliste.   

 Venlig hilsen 
 Hanne Kirsten Ventzel 
 Bytoften 33D 
 6710 Esbjerg V.  

Sendt fra min iPhone 
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Fra: de5@esenet.dk [mailto:de5@esenet.dk]  
Sendt: 14. oktober 2019 20:46 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Protest 

Mit navn er Vibeke Jensen, borger i Hjerting......jeg har boet i 
Hjerting i over 25 år og må med beklagelse se hvordan Hjertings 
natur og grønne områder bliver ædt op bid for bid !! Kommunen må 
simpelthen stoppe med at gøre flere landområder til byzoner, det 
ødelægger fuldstændigt naturen herude. En af de dejligste ting 
ved at bo herude er netop at der ikke er ret langt til skov og 
strand og det ødelægger i nu ! Jeg sender hermed en kraftig 
protest til jer og håber mange andre gør det samme, det er helt 
ude af proportioner det i har gang i, kom herud og se hvordan i 
spolerer naturen, dyrelivet, floraen osv. Hvorfor  kan man fra 
kommunens side ikke se at man er ved at ødelægge et smukt lille 
samfund som værner om de få grønne områder der er tilbage i 
Hjerting ? Jeg håber inderligt at kommunens planer bliver 
skrinlagt og at man finder andre områder hvor man kan bygge ud 
uden at genere flere tusinder borgere !  
Med venlig hilsen  
Vibeke Jensen 
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Fra: Stephanie Madsen [mailto:madsen1005@hotmail.com] 
Sendt: 14. oktober 2019 15:15 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Stop planer om udstykning sjelborg  
Prioritet: Høj 

Hvor er det tåbelig at begynde at ødelægge natur og dyreliv for dumme 
huse og bygninger...   

Dette er protest 

- Stephanie

Sendt fra min Huawei-telefon 
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Fra: Julie Maj Bryderup Gaardsdal [mailto:juliembs@gmail.com]  
Sendt: 14. oktober 2019 19:48 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Cc: Erling Hjorth Sørensen <ehs@ingenior-ne.dk>; Lars Krüger 
<larsdroobkruger@gmail.com>; Lars Sylvestersen <lsy@ingenior-ne.dk>; Peder 
Wiberg <pwiberg@jysk-akku.dk> 
Emne: Høringssvar vedr. område A i "Kommuneplanstrategi Tema 
Udviklingsområder" 

Hermed høringssvar vedrørende område A i Kommuneplanstrategi Tema 
Udviklingsområder.  

Høringssvaret afsendere er bestyrelsen i Grundejerforeningen 
Sjelborgparken/Sjægten.  

--  
Venlig hilsen 

Julie Maj Bryderup Gaardsdal 
Sjægten 4 
6710 Esbjerg V 

Tlf. 60 15 70 19  
Høringssvar fra Grundejerforeningen Sjelborgparken/Sjægten 

Vedrørende udviklingsområde A i kommuneplanstrategien 
Høringssvar fra Grundejerforeningen Sjelborgparken/Sjægten  
Hjerting d. 14/10-2019  
Grundejerforeningen Sjelborgparken/Sjægten er imod en udstykning af 
udviklingsområde A. Det skyldes følgende:  
1. Udstykning af område A vil devaluere et attraktivt område Esbjerg Kommunes
motivation for at udstykke område A er at skabe attraktive boliger i et attraktivt
område. Dog overser kommunen det væsentlige, at især den nederste del af
område A mellem Sjelborgvej og Sanatorievej netop er med til at gøre området
attraktivt.
Området udgør en fin helhed sammen med Strandparkskilen og giver en
fornemmelse af et større sammenhængende grønt område. Mange mennesker
både fra Hjerting og andre dele af Esbjerg-området bruger og nyder området hver
dag til forskellige rekreative formål. Så en udstykning af området vil gøre området
mindre attraktivt, både for de mennesker der bor i nærheden, og for dem, der
bruger det som udflugtsmål.
2. Område A ligger i Nationalpark Vadehavet Området A ligger lige præcis dér,
hvor Nationalpark Vadehavet begynder. Esbjerg Kommune fremhæver i Vision
2025 Nationalpark Vadehavet som en stærk faktor. En udstykning af området vil
dog betyde, at det første man møder ved Nationalparken-skiltet, er et nybygget
boligområde.
Derfor undrer det os meget, at man vælger at foreslå udstykninger i et naturskønt
område inden for Nationalparkens grænser, og det rejser naturligt spørgsmålet om,
hvorvidt Esbjerg Kommune ikke selv tillægger Nationalparken en væsentlig værdi.



3. Udstykningen vil betyde et øget trafikalt pres I forvejen oplever vi en del trafik i
på Sjelborgvej og Sanatorievej. Der er fx etableret fem bump på Sjelborgvej, hvilket
vidner om, at der allerede i dag er væsentlige udfordringer med trafikken. Det
trafikale pres vil blive øget væsentligt, hvis området udstykkes, hvilket ikke er
hensigtsmæssigt, bl.a. fordi der er tale om skolevej for børnene i boligområderne
på den anden side af Sjelborgvej. Desuden vil det medføre yderligere pres på
Hjerting Strandvej/Sædding Strandvej, som i forvejen er meget trafikeret.
4. Vi kan ikke acceptere Sjelborgparken som gennemkørselsvej I den oprindelige
lokalplan for området (lokalplan 464 fra 2004/2005) optræder Sjelborgparken som
gennemkørselsvej på en skitse (se s. 45). Da området dengang blev taget ud af
planen pga. en afgørelse fra Naturklagenævnet, var der ikke behov for
Sjelborgparken som gennemgående færdselsåre. Men tages planen op igen, er vi
dybt bekymrede for, om vi kan risikere, at den oprindelige plan tages op igen.



Høringssvar fra Grundejerforeningen Sjelborgparken/Sjægten  
Områdets børn har vænnet sig til, at der er stille trafik på Sjelborgparken, og det vil 
påvirke sikkerheden på børnenes vej til skole markant i negativ retning.  
5. Alternativt forslag til afgrænsning Såfremt Esbjerg Kommune på trods af
indsigelser alligevel vælger at udstykke området, vil vi kraftigt appellere til, at
området mellem Sanatorievej og Sjelborgvej tages ud af udviklingsområdet, da
området skaber en fin sammenhæng med Hjerting Strandpark. Alternativt kan I
overveje at nøjes med den øverste del (markeret med rødt på vedhæftede bilag) og
friholde det område, der er skraveret med grønt.
Se vedlagte bilag.
Venlig hilsen
Bestyrelsen for Grundejerforeningen Sjelborgparken/Sjægten
Erling Hjort Sørensen, formand
Peder Wiberg, kasserer
Lars Krüger, bestyrelsesmedlem
Lars Sylvestersen, bestyrelsesmedlem
Julie Maj Bryderup Gaardsdal, bestyrelsesmedlem



Høringssvar fra Grundejerforeningen Sjelborgparken/Sjægten 

Bilag 1  
Vi foreslår, at hele området mellem Sjelborgvej og Sanatorievej udgår af område A. 
Alternativt at det grønne skraverede område friholdes, mens arealet med rød 
skravering bibeholdes som del af område A. 



NR 16 
Fra: Anita Geelhaar [mailto:ani.kalisto@gmail.com]  
Sendt: 15. oktober 2019 09:19 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Byggeri i Marbæk 

Stop nu det byggeri, vi skal værne om de områder vi kan få lov 
til at være en del af.... 
Det kan ikke være rigtig, at man ser bort fra dyr velfærd m.m på 
grund af at man vil tiltrække en bestemt slags mennesker😒😒 

Sendt fra min iPhone 



NR 17 
Fra: Britta Dalager [mailto:brittahavbakken158@gmail.com] 
Sendt: 15. oktober 2019 13:11 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Stop planerne om udstykning af grunde i Sjelborg  

Stop planerne om udstykning i Sjelborg 
Det er ødelæggende for naturen, dyrelivet, de mennesker der benytter 
området, og de mennesker der bor i Sjelborg.  
Mange flotte ord har lydt om Naturpark Vadehavet - Naturen; faunaen og 
dyrelivet skulle beskyttes  og udvikling skulle ske i samråd med de 
mennesker som bor i området . - Hvilket ikke er  foreneligt med at 
området nu står i risiko zonen for at skulle udstykkes til parcelhuse.  
Lad os værne om og beskytte den smukke natur!  

Håber at Min mail vil være med til at give eftertanke inden beslutningen 
tages. 

Venlig hilsen 
Britta Dalager  
Havbakken 158 
Hjerting  



NR 18 
Fra: Kirsten Lyhne [mailto:kirstenlyh@hotmail.com]  
Sendt: 15. oktober 2019 15:39 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Udstykning Sjelborg 

Stop planerne om udstykning i Sjelborg. 

Kommunen vil indlemme endnu et stort stykke landområder til byzone og dermed 
opførelsen af endnu flere parcelhuse, heraf formentlig rigtig mange kæmpestore huse 
(det er et attraktivt område, som tiltrækker pengestærke familier). 

Naturen bliver stille og roligt ædt op i små bidder. Mange er bekendt med planerne om 
bebyggelse af området omkring lysstien, men planerne er langt mere vidtrækkende. Det 
område der også er i spil strækker sig fra de nye bebyggelser, og helt ud til Sjelborg 
Kirkevej (vejen mod Kokspang) - herfra ud mod Marbæk ejer kommunen jorden, så det 
vil hurtigt betyde at det åbne landskab er helt forsvundet. 

Det er ødelæggende for naturen, dyrelivet, alle de mennesker der benytter området, og 
de mennesker der bor og har deres hjem herude. 

Mange flotte ord har lydt om Naturpark Vadehavet - Naturen; faunaen og dyrelivet 
skulle beskyttes herude, og udvikling skulle ske i samråd med de mennesker som bor 
herude. - Hvordan er det foreneligt med at området skal udstykke til parcelhuse????? De 
fleste af os der bor herude, har dyr, bruger naturen, værner om den, og ønsker den 
bevaret som den er. 

Udstykning planerne er uansvarlige og en kortsigtet løsning, som skal skaffe penge til 
kommunekassen. Når husene er bygget, er naturen væk for bestandig - farvel til det åbne 
landskab, farvel til det rige dyreliv, som allerede er hårdt presset, af det nuværende 
byggeri. Farvel til Esbjerg kommunes sidste åndehul inden Marbæk, og den sidste 
barriere, mellem by og skov. 
Skaden er uoprettelig, det må ikke ske. 

Venlig hilsen 

Kirsten Lyhne 
Køllehøjvej 2, 
6710 Esbjerg V 

Sendt fra Mail til Windows 10 



NR 19 
Fra: Kirsten Lyhne [mailto:kirstenlyh@hotmail.com]  
Sendt: 15. oktober 2019 15:44 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Udstykning Sjelborg 

Stop planerne om udstykning i Sjelborg. 

Kommunen vil indlemme endnu et stort stykke landområder til byzone og dermed 
opførelsen af endnu flere parcelhuse, heraf formentlig rigtig mange kæmpestore huse 
(det er et attraktivt område, som tiltrækker pengestærke familier). 

Naturen bliver stille og roligt ædt op i små bidder. Mange er bekendt med planerne om 
bebyggelse af området omkring lysstien, men planerne er langt mere vidtrækkende. Det 
område der også er i spil strækker sig fra de nye bebyggelser, og helt ud til Sjelborg 
Kirkevej (vejen mod Kokspang) - herfra ud mod Marbæk ejer kommunen jorden, så det 
vil hurtigt betyde at det åbne landskab er helt forsvundet. 

Det er ødelæggende for naturen, dyrelivet, alle de mennesker der benytter området, og 
de mennesker der bor og har deres hjem herude. 

Mange flotte ord har lydt om Naturpark Vadehavet - Naturen; faunaen og dyrelivet 
skulle beskyttes herude, og udvikling skulle ske i samråd med de mennesker som bor 
herude. - Hvordan er det foreneligt med at området skal udstykke til parcelhuse????? De 
fleste af os der bor herude, har dyr, bruger naturen, værner om den, og ønsker den 
bevaret som den er. 

Udstykning planerne er uansvarlige og en kortsigtet løsning, som skal skaffe penge til 
kommunekassen. Når husene er bygget, er naturen væk for bestandig - farvel til det åbne 
landskab, farvel til det rige dyreliv, som allerede er hårdt presset, af det nuværende 
byggeri. Farvel til Esbjerg kommunes sidste åndehul inden Marbæk, og den sidste 
barriere, mellem by og skov. 
Skaden er uoprettelig, det må ikke ske. 

Hilsen 

Sean Hansen 
Køllehøjvej 2, 
6710 Esbjerg V 

Sendt fra Mail til Windows 10 



NR 20 
Fra: fam.voetmann@mail.dk [mailto:fam.voetmann@mail.dk]  
Sendt: 15. oktober 2019 16:41 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Tema udviklingsområder - bemærkninger/ændringsforslag 

Til Esbjerg Kommune 
Vedhæftet et høringssvar fra Det Lokal Friluftsråd i Sydvestjylland. 
Med venlig hilsen 
Hanne Voetmann 

15.10.2019. 

Til Esbjerg Kommune 
Vedrørende Kommuneplanstrategi Tema Udviklingsområder. 
Hjerting/Sjelborg. 

Vi er generelt bekymret over at kommunen ønsker at gøre brug af de 
muligheder, som liberaliseringen af Planloven gør mulig, under 
forudsætning af at der er en særlig planlægningsmæssig eller funktionel 
begrundelse for kystnær placering. 
Er der tale om det? 
Det er et dejligt område, hvor nogle huse vil få udsigt over Vadehavet. 
Men det er samtidigt et område der bliver flittigt brugt af naturelskere, 
som går, løber, rider, cykler eller kører igennem området på deres vej til 
Marbæk. Det er et dejligt åndehul med åbent landskab. Det sætter 
mange mennesker pris på. De vil gerne have den mulighed også i 
fremtiden. 
Det har tidligere været kommunens holdning, at naturen, dyrelivet og 
faunaen skulle tilgodeses, fordi området er værdifuldt og en del af 
nationalpark Vadehavet.  
Vi er ligeledes bekymret over, at en konsekvens bliver, at man blot 
justerer det Grønne Danmarkskort. Det fjerner noget af værdien ved 
kortet, at man blot ændrer grænserne, så det passer ind i andre 
planforslag. 
Ligeledes er vi bekymrede over at kommunen skal ansøge Staten om at 
medtage de 2 udviklingsområder i et kommende Landsplandirektiv inden 
Kommuneplanstrategien er vedtaget. 
Vi har modtaget en række henvendelser fra bekymrede borgere. Fælles 
for dem er, at de fremhæver glæden ved det åbne landskab, markerne, 
dyrelivet og fuglene. De frygter at området mister noget fremadrettet, 
når dyre- og fugleliv presses hen mod Marbæk. 
Ligeledes frygter mange, at dette indgreb kun er starten, og at 
kommunen i næste periode vil udlægge yderligere udviklingsområder i 



lokalområdet. Man frygter ligeledes, at dette først stopper, når man når 
til Marbæk. 
Mange borgere har ligeledes behov for at se betydningen af, at området 
fremadrettet vil være udlagt som byzone. Hvad betyder det for den 
enkelte beboer?  
Vi vil opfordre kommunen til at spille med ”åbne kort”. Der er en følelse i 
området af at være blevet holdt for nar. 
Kommunen har skrevet i forslaget, at man ikke påregner at udvikle mere 
mod vest. Det er nok noget, der skal tydeliggøres for områdets beboere 
og gæster. 
Vi vil opfordre kommunen til at afholde et borgermøde i området inden 
der tages nogle beslutninger. 
Vi anerkender kommunens behov for at sikre gode byggegrunde, der kan 
tiltrække nye indbyggere til kommunen. Men vi vil opfordre kommunen til 
at se på andre områder, der i dag ikke er lige så benyttet som det 
foreslåede område. 

Med venlig hilsen 
Det lokale Friluftsråd i Sydvestjylland. 
Hanne Voetmann (formand) 



NR 21 
Fra: SMTP ekontaktsvar  
Sendt: 15. oktober 2019 16:35 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Sikker mail: Plan [Autotitel=2019A10A15A16B07B58B258117] 
[Ref.nr.=27d272425752403892fb709fa2f0f3d3][p=2097394,v=383,c=HWdTVDGvrI+
lUABaKW9SHCgNwHk=] 

---SignFlowAdvisStart--- 

Når du klikker på besvar-linket, åbnes en ny email med Til- og Emnefelt 
forudfyldt, disse må der ikke rettes i. 
Skriv dit svar og klik på alm. Send knap. SignFlow sørger for at dit svar 
sendes sikkert retur til modtageren. 
For sikker besvarelse, klik her 
Besvarelse på denne sikre mail er kun mulig i 30 dage. 
Signaturbeviset er vedhæftet.  

CPR/CVR: 

Emne: 
Plan [Autotitel=2019A10A15A16B07B58B258117] 
[Ref.nr.=27d272425752403892fb709fa2f0f3d3]  
Besked: 
Emne: Nej til udstykning i Sjelborg 

##DKALDialogtraad=2019A10A15A16B07B58B257240## 
STOP planerne om udstykning i Sjelborg! Vi nyder ROEN, NATUREN og 
DYRELIVET herude - at vi kan høre lærken, når vi åbner vinduet, se viber 
og rådyr på markerne og fasaner og harer i haven; det synes vi sandelig også 
er andre(læs nybyggere) forundt, problemet er jo bare, at det hele forsvider 
hvis dyrernes leveområder bebygges og ligeledes med den øgede trafik til 
følge.  
Venlig hilsen 
Lisa og Søren Noer 

Sagsnummer: 2097394 

Underskrivere: E-BOKS A/S - e-Boks indgaaende

Angivet email: <indgaaende@prod.e-boks.dk> 
---SignFlowAdvisSlut--- 



NR 22 

Fra: Connie Henrich [mailto:coma-holle@hotmail.com]  
Sendt: 15. oktober 2019 17:37 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Udstykning  

--Stop planerne om udstykning i Sjelborg. Kommunen vil indlemme 
endnu et stort stykke landområder til byzone og dermed opførelsen af 
endnu flere parcelhuse, heraf formentlig rigtig mange kæmpestore huse 
(det er et attraktivt område, som tiltrækker pengestærke 
familier).Naturen bliver stille og roligt ædt op i små bidder. Mange er 
bekendt med planerne om bebyggelse af området omkring lysstien, men 
planerne er langt mere vidtrækkende. Det område der også er i spil 
strækker sig fra de nye bebyggelser, og helt ud til Sjelborg Kirkevej 
(vejen mod Kokspang) - herfra ud mod Marbæk ejer kommunen jorden, 
så det vil hurtigt betyde at det åbne landskab er helt forsvundet. Det er 
ødelæggende for naturen, dyrelivet, alle de mennesker der benytter 
området, og de mennesker der bor og har deres hjem herude. Mange 
flotte ord har lydt om Naturpark Vadehavet - Naturen; faunaen og 
dyrelivet skulle beskyttes herude, og udvikling skulle ske i samråd med 
de mennesker som bor herude. - Hvordan er det foreneligt med at 
området skal udstykke til parcelhuse????? De fleste af os der bor herude, 
har dyr, bruger naturen, værner om den, og ønsker den bevaret som den 
er. Udstykning planerne er uansvarlige og en kortsigtet løsning, som skal 
skaffe penge til kommunekassen. Når husene er bygget, er naturen væk 
for bestandig - farvel til det åbne landskab, farvel til det rige dyreliv, som 
allerede er hårdt presset, af det nuværende byggeri. Farvel til Esbjerg 
kommunes sidste åndehul inden Marbæk, og den sidste barriere, er 
Sjelborg. 

Mvh Connie Odgaard Henrich 



NR 23 
Fra: Karen Madsen [mailto:karen.madsen@bbsyd.dk]  
Sendt: 15. oktober 2019 19:17 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Udstykning i Sjelborg 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------
----------------- 
Stop planerne om udstykning i Sjelborg.  
Esbjerg Kommune, vil indlemme endnu et stort stykke landområde til byzone og 
dermed give tilladelse til opførelsen af endnu flere parcelhuse, heraf formentlig 
rigtig mange kæmpestore huse (det er et attraktivt område, som tiltrækker 
pengestærke familier). Naturen bliver stille og roligt ædt op i små bidder.  
Mange er bekendt med planerne om bebyggelse af området omkring lysstien, 
men planerne er langt mere vidtrækkende. Det område der også er i spil strækker 
sig fra de nye bebyggelser, og helt ud til Sjelborg Kirkevej (vejen mod Kokspang) 
og herfra ud mod Marbæk ejer kommunen jorden, så det vil hurtigt betyde at det 
åbne landskab er helt forsvundet. Det er ødelæggende for naturen, dyrelivet, alle 
de mennesker der benytter området, og de mennesker der bor og har deres hjem 
herude. 
Mange flotte ord har lydt om Naturpark Vadehavet - Naturen; faunaen og 
dyrelivet skulle beskyttes herude, og udvikling skulle ske i samråd med de 
mennesker som bor herude. - Hvordan er det foreneligt med at området skal 
udstykke til parcelhuse????? De fleste af os der bor herude, har dyr, bruger 
naturen og værner om den, og ønsker den bevaret som den er. 
Udstykning planerne  er uansvarlige og en kortsigtet løsning, som skal skaffe 
penge til kommunekassen. Når husene er bygget, er naturen væk for bestandig 
- farvel til det åbne landskab, farvel til det rige dyreliv, som allerede er hårdt
presset, af det nuværende byggeri. Farvel til Esbjerg kommunes sidste åndehul
inden Marbæk, og den sidste barriere, mellem by og skov. Skaden er uoprettelig,
det må ikke ske.
Hilsen
Borgergruppen Sjelborg , for bevarelsen af naturen i Naturpark Vadehavet
Karen Madsen
Sendt fra min iPad



NR 24 
Fra: linda Christensen [mailto:lindachristensen680@gmail.com] 
Sendt: 15. oktober 2019 19:40 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Udstykning i Sjelborg 

Stop planerne om udstykning i Sjelborg. 

Kommunen vil indlemme endnu et stort stykke landområder til byzone og 
dermed opførelsen af endnu flere parcelhuse, heraf formentlig rigtig 
mange kæmpestore huse (det er et attraktivt område, som tiltrækker 
pengestærke familier). 

Naturen bliver stille og roligt ædt op i små bidder. Mange er bekendt med 
planerne om bebyggelse af området omkring lysstien, men planerne er 
langt mere vidtrækkende. Det område der også er i spil strækker sig fra 
de nye bebyggelser, og helt ud til Sjelborg Kirkevej (vejen mod 
Kokspang) - herfra ud mod Marbæk ejer kommunen jorden, så det vil 
hurtigt betyde at det åbne landskab er helt forsvundet.  

Det er ødelæggende for naturen, dyrelivet, alle de mennesker der 
benytter området, og de mennesker der bor og har deres hjem herude. 

Mange flotte ord har lydt om Naturpark Vadehavet - Naturen; faunaen og 
dyrelivet skulle beskyttes herude, og udvikling skulle ske i samråd med 
de mennesker som bor herude. - Hvordan er det foreneligt med at 
området skal udstykke til parcelhuse????? De fleste af os der bor herude, 
har dyr, bruger naturen, værner om den, og ønsker den bevaret som den 
er.  

Udstykning planerne er uansvarlige og en kortsigtet løsning, som skal 
skaffe penge til kommunekassen. Når husene er bygget, er naturen væk 
for bestandig - farvel til det åbne landskab, farvel til det rige dyreliv, som 
allerede er hårdt presset, af det nuværende byggeri. Farvel til Esbjerg 
kommunes sidste åndehul inden Marbæk, og den sidste barriere, mellem 
by og skov.  
Skaden er uoprettelig, det må ikke ske.  

Linda Christensen 
Grønvangsvej 27 
6700 Esbjerg. 



NR 25 
-----Oprindelig meddelelse----- 
Fra: Jytte Vad Nielsen [mailto:kvikvad@gmail.com]  
Sendt: 15. oktober 2019 20:22 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Nej til ødelæggelse af natur ved Sjelborg grundet 
byggegrunde 

Vigtigt: Hvis du vil gøre en forskel, så skal du ikke nøjes med 
at dele og like - se sidste afsnit, hvis du vil gøre en forskel 
- det er nemt.
----------------------------------------------------------------
----------------------

Stop planerne om udstykning i Sjelborg. 

Kommunen vil indlemme endnu et stort stykke landområder til 
byzone og dermed opførelsen af endnu flere parcelhuse, heraf 
formentlig rigtig mange kæmpestore huse (det er et attraktivt 
område, som tiltrækker pengestærke familier). 

Naturen bliver stille og roligt ædt op i små bidder. Mange er 
bekendt med planerne om bebyggelse af området omkring lysstien, 
men planerne er langt mere vidtrækkende. Det område der også er 
i spil strækker sig fra de nye bebyggelser, og helt ud til 
Sjelborg Kirkevej (vejen mod Kokspang) - herfra ud mod Marbæk 
ejer kommunen jorden, så det vil hurtigt betyde at det åbne 
landskab er helt forsvundet.  

Det er ødelæggende for naturen, dyrelivet, alle de mennesker der 
benytter området, og de mennesker der bor og har deres hjem 
herude.  

Mange flotte ord har lydt om Naturpark Vadehavet - Naturen; 
faunaen og dyrelivet skulle beskyttes herude, og udvikling 
skulle ske i samråd med de mennesker som bor herude. - Hvordan 
er det foreneligt med at området skal udstykke til 
parcelhuse????? De fleste af os der bor herude, har dyr, bruger 
naturen, værner om den, og ønsker den bevaret som den er.  

Udstykning planerne er uansvarlige og en kortsigtet løsning, som 
skal skaffe penge til kommunekassen. Når husene er bygget, er 
naturen væk for bestandig - farvel til det åbne landskab, farvel 
til det rige dyreliv, som allerede er hårdt presset, af det 
nuværende byggeri. Farvel til Esbjerg kommunes sidste åndehul 
inden Marbæk, og den sidste barriere, mellem by og skov.  
Skaden er uoprettelig, det må ikke ske.  
----------------------------------------------------------------
------------------ 

Hvis du er enig, så kopier ovenstående, husk at skrive under, og 
send din indsigelse til e-mail: plan@esbjerg kommune.dk   
Men skynd dig, deadline er 16. oktober.   



Bemærk: Hvis i er flere i familien, der er enige i ovenstående, 
og gerne vil gøre noget aktivt, så send hver jeres indsigelse - 
selv om flere skriver under på samme indsigelse, så tæller det 
kun som 1 stemme.Del Del Del 

Jytte Vad Nielsen 
Sendt fra min iPhone 



NR 26 
Fra: Rene Bache [mailto:renebache@hotmail.com]  
Sendt: 16. oktober 2019 04:50 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Mister vi vores flotte indgang fra nord i Hjerting  

Hej. 

Det vil virkelig ødelægge meget, hvis man bebygger det område, som jeg har indkredset 
med blåt på vedhæftede billede. 

Jeg oplever dagligt at området benyttes af folk der søger naturen. Vil man ud i naturen i 
dette område, og ikke bare mærke asfalt under føderne, er stierne i denne zone et af de 
eneste steder hvor man kan færdes. Her er der virkelig flot og ægte vestjysk natur med 
træer og let kuperet med lyng mm. Det er ikke bare en pløjemark som ikke har almen 
interesse, som man ser de bebyggede områder længere mod øst. Jeg håber inderligt at man 
ikke fristes af kortsigtet tankegang og destruerer dette skønne og lidt vilde naturområde 
med beton og villaer. Skiltet der står midt i området siger "nationalpark vadehavet" og 
længere ude af Sanatorievej mod Sjelborg vises at man befinder sig på en såkaldt naturskøn 
Margueriterute. Ødelæg for gud skyld ikke denne - vores enstående indgang til naturen 
nord for byen med bebyggelse. 

Når jeg tænker på hvad der er sket i Blåvand og hvad der er sket for vadehavsøen Sylt - blot 
med vækst og økonomi for øje, kan man sagtens se parallerne til de igangværende planer i 
det nordlige Hjerting.  

Vi er flere i Hjerting der har sådan en underlig fornemmelse af, at det her allerede er 
besluttet, og at indlæg som dette blot betragtes med et overbærende smil - forblændet af 
muligheden for at forøge kommunekassen med få mio... 

Trods mine bange anelser, håber jeg på, at der trods alt er nogle fremsynede politiker, der 
kan se at dette område skal bevares som natur og bebyggelsen skal holdes i behørig afstand 
fra dette åndehul, som i den grad hænger sammen med strandparken, hvor rigtig mange 
mennesker søger ud på især sommerdage og godt vil se og mærke ren naur omkring sig. 

 At parkere sin bil eller cykel og nyde stilheden og ren natur er faktisk af stor betydning 
for de mange esbjergensere (og turister) der stopper op for at kunne gå i lige netop dette 
område. Et villakvarter lige op til parkeringspladsen ville simpelthen bare ødelægge hele 
fornemmelsen af at være kommet ud i den naturen som jo starter ved strandparken.  

Husk således at tænke på det almene hensyn - og tænk langsiget - de få mio er hurtigt 
opslugt i kommunekassen, men naturen i dette hjørne tabes måske for altid. 

MVH 

René Bache 





NR 27 
Fra: Cecilie W. Rasmussen [mailto:cillewehner@gmail.com] 
Sendt: 16. oktober 2019 13:01 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne:  

Stop planerne om udstykning i Sjelborg. 

Kommunen vil indlemme endnu et stort stykke landområder til byzone og 
dermed opførelsen af endnu flere parcelhuse, heraf formentlig rigtig 
mange kæmpestore huse (det er et attraktivt område, som tiltrækker 
pengestærke familier). 

Naturen bliver stille og roligt ædt op i små bidder. Mange er bekendt med 
planerne om bebyggelse af området omkring lysstien, men planerne er 
langt mere vidtrækkende. Det område der også er i spil strækker sig fra 
de nye bebyggelser, og helt ud til Sjelborg Kirkevej (vejen mod 
Kokspang) - herfra ud mod Marbæk ejer kommunen jorden, så det vil 
hurtigt betyde at det åbne landskab er helt forsvundet.  

Det er ødelæggende for naturen, dyrelivet, alle de mennesker der 
benytter området, og de mennesker der bor og har deres hjem herude. 

Mange flotte ord har lydt om Naturpark Vadehavet - Naturen; faunaen og 
dyrelivet skulle beskyttes herude, og udvikling skulle ske i samråd med 
de mennesker som bor herude. - Hvordan er det foreneligt med at 
området skal udstykke til parcelhuse????? De fleste af os der bor herude, 
har dyr, bruger naturen, værner om den, og ønsker den bevaret som den 
er.  

Udstykning planerne er uansvarlige og en kortsigtet løsning, som skal 
skaffe penge til kommunekassen. Når husene er bygget, er naturen væk 
for bestandig - farvel til det åbne landskab, farvel til det rige dyreliv, som 
allerede er hårdt presset, af det nuværende byggeri. Farvel til Esbjerg 
kommunes sidste åndehul inden Marbæk, og den sidste barriere, mellem 
by og skov.  
Skaden er uoprettelig, det må ikke ske.  

Underskrift:  
Cecilie W Rasmussen 



NR 28 
Fra: Hanne og Per-Christian Agerbek Gratte [mailto:agerbekgratte@gmail.com] 
Sendt: 16. oktober 2019 13:59 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Planer om utbygging i Hjerting/Sjelborg - Tankevekkende! 

Bodde i parcellhusområde i Oslo. Kommunen iverksatte nybygging, 
fortetting av parcellhusområder, spiste seg inn på friområder, økt 
trafikk ++. 

Flyttet fra Oslo til Hjerting sommeren 2018, grunnet det åpne området, 
natur og friluftområder rett utenfor døren. Hjerting er et sted som gir god 
livskvalitet for oss som bor her. 
Vennligst ikke forring denne verdifulle livskvalitet, hverken for 
eksisterende beboere eller kommende tilflyttere ved en utbygging med 
reduksjon av verdifulle naturområder. 

Med vennlig hilsen 

Hanne og Per-Christian Agerbek Gratte 
Pinassen 26 
6710 Esbjerg V  



NR 29 
Fra: Tove Larsen [mailto:tovelarsen2302@gmail.com]  
Sendt: 16. oktober 2019 22:57 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Protest mod ændring af byplan i Esbjerg V 

Til Byrådet 
Jeg vil gerne protestere over den plan Byrådet har om at ændre et stort 
område i landzone i Esbjerg V til byzone og udstykke området til 
parcelhuse! 

Den nuværende smukke natur/kulturområde med lyssti og stier på 
landsiden af Sanatorievej vil miste sin unikke herlighed for mennesker i 
hele Esbjerg, og det rige dyreliv vil fortrække.  

Det store grønne område på landsiden af Sanatorievej danner for 
øjeblikket en naturlig overgang til Naturparken. Hvordan kan et sådant 
område lige pludselig blive til byzone og udstykkes til parcelhuse? 

Jeg har iagttaget, at de nybyggede huse på Strandpromenaden og 
tilstødende veje er blevet større og større kubistske hvide paladser!   
Er det denne byudvikling Byrådet ønsker for vores smukke og unikke 
natur/kulturområde nær Naturparken? 

Som borger i Esbjerg kommune de sidste 36 år - jeg er for øjeblikket 70 
år - og nabo til det omtalte område, siger jeg NEJ! 

Venlig hilsen 
Tove Larsen 
Spurvevænget 25 
6710 Esbjerg V 
Tlf. 23726456 



NR 30 
Fra: Lars Sylvestersen [mailto:larssylvestersen@gmail.com]  
Sendt: 17. oktober 2019 13:45 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Høringssvar til forslag "Kommuneplan Tema Udviklingsområder" 

Vedhæftet høringssvar vedrørende udviklingsområde B i forslag 
til "Kommuneplan Tema Udviklingsområder" 

Venlig hilsen 

Lars Sylvestersen 
Sjelborparken 3 
6710 Esbjerg V. 
mob. 27588675. 

Høringssvar til Forslag Kommuneplanstrategi Tema Udviklingsområder.  
Esbjerg d. 17/10-2019  
Undertegnede er i mod inddragelse af udviklingsområde B til boligformål, med 
følgende motivation:  
Kommunen inddrager åbne og rekreative grønne områder til attraktive 
byggegrunde til glæde for nogle få, men til gene for de mange der bruger området 
til afslapning, gåture, udflugter m.m.  
Kommunen skulle i stedet opkøbe de få sommerhuse og udbygge områdets åbne 
og rekreative karakter til glæde for alle borgere.  
Den åbne sammenhæng mellem ådalen og stranden vil langsomt blive lukket med 
kommunens omvendte salamimetode om at udstykke nye grunde fordi "det altid 
lige" er i tilknytning til noget eksisterende bebyggelse!  
Esbjerg Kommunen evner tilsyneladende ikke at forvalte sin egen udvikling med 
respekt for naturinteresser og ”de grønne kiler der forbinder by og land og giver 
tæthed til natur alle steder i byen. Disse grønne kiler, samt den tætte kontakt til 
stranden og havet, giver store rekreative værdier til området” – Se billede.  
Det er en dårligt drevet kommune som må sælge ud af sin åbne frie natur fordi 
man budgetterer med indtægter fra grundsalg - Sørgeligt!  
[”citat” fra 
https://kommuneplan.esbjergkommune.dk/dk/mit_lokalomraade/saedding/ ] 



Med Venlig hilsen Lars Sylvestersen Sjelborgparken 3 6710 Esbjerg V. 



NR 31 
Fra: Simon Gaardsdal [mailto:simongaardsdal@hotmail.com] 
Sendt: 17. oktober 2019 21:14 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Indsigelse planstrategi udviklingsområder 

Se vedhæftede bemærkning til kommuneplanstrategien for udviklingsområder 

 Bemærkninger til kommuneplanstrategi tema udviklingsområder  
plan@esbjergkommune.dk  
Byrådet har fremlagt et forslag til kommuneplanstrategi for to 
udviklingsområder, der skal udvide byens areal. Jeg mener, at det 
offentliggjorte forslag bør forkastes.  
Del 1  
Indbyggertallet i Esbjerg vokser ikke. Det er forkert at øge 
byarealet i en by hvor indbyggertallet ikke øges. Jeg mener, at 
udbygningen af nye boligområder sker på bekostning af alle de 
eksisterende boliger i Esbjergs forstander. De eksisterende boliger 
falder i værdi, når man år efter år fortsætter med at tilføje nye 
boligområder.  
Mange områder i Esbjerg har i dag helt åbenlyst brug for at få 
ressourcestærke indbyggere til, hvis der skal opretholdes en by i 
balance. Kan man virkeligt acceptere at føre en politik, der 
medfører, at Esbjerg Øst ikke fremstår som et reelt alternativ for 
de grupper, der ønsker at have børn i en offentlig skole med 
mindst 50 procent etnisk danske børn. Svaret er øjensynligt ja, da 
de fortsatte arealudlæg i Esbjerg Vest, koncentrerer den pænere 
middelklasse yderligere.  
I Esbjerg burde man ofre opmærksomheden på at løfte de 
eksisterende forstadsområder i stedet for at udvide på landet. De 
mange nye boligområder, som kommunen udlægger, betyder at 
uforholdsmæssigt meget kapital investeres langt fra byens kerne 
hvor det ingenlunde understøtter byens liv.  
Del 2  
Jeg mener, at en del af udpegning A bør tages ud af 
plandokumentet. Det er den del, der ligger mellem Sjelborgvej og 
Sanatorievej.  
Hele denne del af område A er i sammenhæng med Strandparken i dag et 
sted, der besøges af rigtig mange mennesker. Specielt i sommerhalvåret 
er der livlig aktivitet. Der er tale om folk, der kommer fra alle dele af 
byen, og turister, der besøger Esbjerg. De besøgende gør ophold netop i 
dette område, fordi det er ud mod det ubebyggede land og fordi området 
har nogle kvaliteter, blandt andet sammenhængen mellem græsengen, 
den lille fin skov, som I vil fjerne, og det paragraf 3 beskyttede 
naturområde, der ligger lige op til området.  
At bebygge området virker helt forkert. Det bør friholdes for 
bebyggelse. 



Som borgmesteren sagde i forbindelse med behandlingen af 
forslaget, er de nævnte ting noget, man kan sikre i en senere 
lokalplanproces. Men hvorfor dog vente med at sikre dette til 
senere? Det bør slet ikke medtages i udpegningen.  



Del 3  
I miljørapporten anfører I, at 0-alternativet er, at der i løbet af ti 
år ikke er tilstrækkeligt nye boligmuligheder og at det svækker 
mulighederne for at tiltrække nye borgere. Dette virker som 
opfundet til lejligheden, da udefrakommende har rig mulighed for 
at købe en eksisterende og attraktiv bolig i Esbjerg. Betragtningen 
i 0-alternativet virker på den baggrund for snæver. Eller forholder 
det sig virkeligt sådan, at når et område først er bebygget, så er 
det ikke længere attraktivt?  
I øvrigt vil jeg påpege, at nybyggerområder ikke løfter Esbjergs 
evne til at tiltrække tilflyttere. Hovedparten af de nye boliger, der 
er opført i Esbjerg V over de seneste år, bliver bygget af 
esbjergensere, der flytter internt i kommunen. Kun få 
udefrakommende bebor disse områder. Data vil uden tvivl kunne 
understøtte dette. Det betyder for mig at se, at præmissen og 
nødvendigheden af arealudlægget er svag. 



På baggrund af ovenstående, vil jeg appellere til, at I bevarer et 
ubebygget område med rigtig fine karakteristika. Jeg håber, at I 
vil prioritere at sikre de stedbundne værdier for de mange, der 
besøger området.  
Venlig hilsen  
Simon Gaardsdal 



NR 32 
Fra: Julie Maj Bryderup Gaardsdal [mailto:juliembs@gmail.com]  
Sendt: 17. oktober 2019 21:36 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Høringssvar udviklingsområde A i kommuneplanstrategien 

Hej 

Hermed høringssvar vedrørende udviklingsområde A i 
kommuneplanstrategien 

--  
Venlig hilsen 

Julie Maj Bryderup Gaardsdal 
Sjægten 4 
6710 Esbjerg V 

Tlf. 60 15 70 19 

 Kære byråd  
Dette drejer sig om udviklingsområde A i Hjerting, hvor I overvejer at ansøge om 
muligheden for fremtidig udstykning. Jeg har en række kommentarer til jeres 
forslag.  
Jeg har lavet en lille video til jer, som viser området: https://youtu.be/LfVcbc5R9Jw  
I har netop lanceret Vision 2025 med et vækst- og et velfærdsspor. At udstykke 
området opnår desværre hverken vækst og tiltrækning af borgere (det ene spor i 
jeres vision) eller velfærd, som er det andet spor i jeres vision. Udstykninger her vil i 
stedet blot ødelægge et smukt område. Hvorfor det forholder sig sådan, uddyber 
jeg herunder:  
1) I argumenterer for, at nye udstykninger er med til at tiltrække mennesker fra
andre kommuner og dermed skabe vækst. Men nye attraktive byggegrunde i
Hjerting tiltrækker desværre ikke borgere fra andre kommuner. Mennesker flytter
ikke her til på grund af muligheden for at bygge nyt. Der skal andet til, at man
flytter til en ny kommune– fx et nyt job. I Hjerting har vi gang på gang har set,
hvordan nye byggegrunde blot flytter mennesker fra ét boligområde til et andet.
Folk flytter internt i byen og kommunen. Flere udstykninger skaber bare flere huse
til salg. Og vi mangler hverken huse til salg eller byggegrunde i området – der er
allerede flere udstykninger på vej de kommende år.

2) Som jeg redegør for ovenfor, vil udstykning til ”attraktive boliger” tiltrække
borgere intern fra kommunen. Og det vil dreje sig om ressourcestærke
menneskesker. På den måde bidrager en udstykning til en yderligere skævvridning
af Esbjerg, fordi ressourcestærke borgere trækkes ud af de mere bynære områder
og ud til et i forvejen ressourcestærkt område. Det medfører med andre ord en
svækkelse af de øvrige områder i og omkring Esbjerg.

3) At bebygge område A går imod en række punkter i jeres Vision 2025, bl.a.: o
Bruge Nationalpark Vadehavet aktivt som stærk turistdestination: Hvis I virkelig



mener dette, skal I end ikke overveje at udstykke område A, som ligger lige der, 
hvor Nationalparken starter. Området er en del af et vigtigt trækplaster, og mange 
bruger den nederste del af område A, som ligger i sammenhæng med Lysstien, som 
udflugtsmål. I sommerhalvåret er turistbusser på parkeringspladsen ikke et særsyn. 
Og det vil være ærgerligt, hvis de i fremtiden møder et bebygget område, dér hvor 
Nationalparken starter.  

o Skabe grønne oaser som danner rammen for det gode liv: Her er en grøn oase,
som ligger i en smuk sammenhæng med Hjerting Strandpark, og som benyttes af
mange mennesker hver eneste dag året rundt. Hvis I mener noget med de grønne
oaser, skal I ikke bygge på den del af område A, der ligger mellem Sjelborgvej og
Sanatorievej. I stedet kan I bevare den som grøn oase – helt i overensstemmelse
med jeres vision.

o Arbejde aktivt for at være en grøn, klimavenlig og bæredygtig kommune:
Udstykninger i Område A vil bl.a. medføre, at skoven på hjørnet af
Sjelborgvej/Sanatorievej skal væk. Skov, som er på det gode hold, når det kommer
til nedbringelse af CO2, hvilket I gerne vil fokusere på. Hvis man vil tænke klima ind
i byplanlægningen, er det desuden en tommelfingerregel, at man skal bygge
tættere. Og her sker det modsatte.
Hvis I alligevel vælger at gå videre med ansøgningen, vil jeg opfordre jer til at
foretage en alternativ afgrænsning af område A, således at området mellem
Sanatorievej og Sjelborgvej udgår. For det er det område, der i særdeleshed har
stor betydning for mange mennesker hver eneste dag. Hvis det udstykkes, vil det
kun være til glæde for de få.
I forslagets forord inviterer borgmesteren til dialog. Det blev jeg glad for at læse, da
jeg meget gerne vil i dialog med jer vedrørende området. Derfor inviterede jeg de
syv medlemmer af Plan og Miljøudvalget herud til en gåtur. For ét er at se tingene
på et kort og der ud fra mene, at en vej giver en naturlig afgrænsning. Noget helt
andet er at opleve området og den velfungerende afgrænsning, der allerede er i
dag. Desværre er der snart gået tre uger siden, jeg henvendte mig, og de syv har
end ikke ulejliget sig med at vende tilbage. Dét er der ikke meget dialog over.
Hvis I virkelig mener det med dialogen, er I selvfølgelig alle meget velkomne til at
kontakte mig. Jeg uddyber med glæde mine synspunkter.
Vh Julie





NR 33 
Fra: lwj-sjelborg@bbsyd.dk [mailto:lwj-sjelborg@bbsyd.dk]  
Sendt: 17. oktober 2019 22:11 
Til: Esbjerg Kommune - Plan <plan@esbjergkommune.dk> 
Emne: Høringssvar vedr. Kommuneplanstrategi Tema Udviklingsområder 

Esbjerg Kommune 
Planafdelingen 

Danmarks Naturfredningsforening i Esbjerg (DNE) fremsender her med 
høringssvar vedr. kommuneplanstrategi Tema Udviklingsområder. 

Med venlig hilsen 

Leif Wagner Jørgensen 
Formand for DNE 

Mobil 2166 4675 
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